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три четвърти от бълга-
рите се страхуват как ще 
се справят финансово през 
следващата година. вече 
над половината от хората 
ограничават покупките на 
храна, а 77 на сто - на други 
стоки за дома. тревожните 
данни за икономическите 

нагласи на българите са на 
агенция “тренд” и те по-
казват, че заради страха от 
влошаване на финансовото 
състояние българите драс-
тично свиват потреблението 
си.  всеки трети отчита, че 
цените на основните стоки 
и услуги са се увеличили 

над 50%. 
вече 76% от хората се 

притесняват за плащането 
на битовите си сметки през 
предстоящата зима, а близо 
половината от българите се 
страхуват, че могат да загу-
бят работата си. 

Голяма част от общество-

то определя като най-важен 
проблем в България високи-
те цени, високата инфлация 
и ценовият шок. Повече от 
половината не са оптимисти 
и очакват икономическото 
положение в страната да се 
влоши.

Превенция 
или Позор?

Газът Поевтинява с още  29%

78% не знаят как 
ще изкарат годината
Надполовинатабългариограничаватпокупкатанахрана
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Ново поевтиняване на природния газ с 29% през ноември заяви  “Бул-
гаргаз”. Така за два месеца стойността на синьото гориво за българския 
пазар пада общо с 53 на сто след октомврийското намаление с 34%.

ътрешното министерство започ-
на да тества за алкохол и дрога слу-
жителите си, след като някои от тях 
бяха хванати на пътя със забранени 
вещества в кръвта и успяха да сът-
ворят срамни инциденти (стр. 3).

Превенция или позор е акцията? 
Ще бъдем по-спокойни, ако разчи-
таме да ни пазят трезви полицаи с 
ясно съзнание или ще виждаме във 
всеки служител на реда потенциа-
лен неадекватен нарушител?

Проверките на МвР са пълно 
падение за системата, за кадровия 
потенциал, за професионализма, 
за конкретната личност, за цялото 
общество. те сочат, че доверие-
то отдавна е изгубено, а разпадът 
е повсеместен. От резултатите от 
проверките вероятно ще ни побият 
тръпки и вече ще сме не 80 или 90, а 
на 100 процента убедени, че не мо-
жем да разчитаме на защита от нито 
една институция. 

тези, които трябва да са регула-
торите, пазителите, контрольори-
те, губят методично уважението на 
онези, които им плащат заплатите и 
разчитат на сигурност от тях. Поли-
цаите вече се сливат с онези, срещу 
която трябва да се борят.

А ние се чудим кои са престъ-
пниците и от коя страна на раздели-
телната линия са те. Граница, дори 
условна, вече няма, защото твърде 
често е била прекрачвана.

В

Деси ВЕЛЕВА

вкаДър

Работещите в Службата по геодезия, картография и кадастър във Варна към едноименната 
агенция излязоха на едночасова предупредителна стачка с искане за увеличение на заплатите. 
Подобни протести се състояха в службите на агенцията в цялата страна

валери Божинов 
учи за футБолен 
директор

Стр. 16

40 млн. лв. 
заГуБи 
за държавата 
от ам „тракия”

Гърция 
замразява
цените на
50 стоки

Стр. 9

ще ни 
Подмине ли 
рецесията?

затворниците 
намаляха 
двойно 
за Пет Години
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БСП продължава да крити-
кува президента Румен Радев 
за забавянето му при свиква-
нето на Народното събрание, 
чието първо заседание ще е чак 
на 19 октомври. Според социа-
листите това е загуба на време 
и можеше да стане десет дни 
по-рано.

“Ако парламентът работе-
ше, можеше вече да сме сло-
жили таван на цените на газ, 
парно, ток и вода”, заяви вче-
ра зам.-председателят на БСП 
Атанас Зафиров. Според него 
заради забавянето са  пропус-
нати много възможности като 
именно тази антиинфлацион-

на мярка, очаквана от българ-
ските граждани. като друга 
мярка той посочи повишаване 
на доходите, насърчаване на 
инвестициите, подпомагане на 
бизнеса.

Атанасов е на мнение, 
че българите се интересуват 
най-много от повишаващите 
се неравенства, инфлацията, 
цените на енергоносителите, 
стоките от първа необходи-
мост. “вместо да обикаляме 
телевизионните студиа, на-
родните представители тряб-
ваше да сме вече на банките 
в парламента, да работим и да 
приемаме закони, с които да 

помогнем на хората”, катего-
ричен е депутатът.

като народен представител 
от врачанския регион Зафиров 
представи проект на закон за 
развитието на Северозапада, 
за който от левицата настояват 
от години. той предвижда да 
се създаде държавен фонд, в 
който държавата всяка година 
да дава 100 млн. лева за прео-
доляване на изоставането на 
региона, включително чрез на-
сърчаване на инвеститори, об-
лекчения за тях, индустриални 
зони с държавно и общинско 
участие.

“от БСП винаги, когато 

предлагаме решение, казваме 
и начина, по който то да бъде 
изпълнено, включително от-
къде да дойдат парите, заяви 
Атанас Зафиров. като един от 
начините за преодоляване на 
дефицитите той посочи борба-
та с корупцията, както и пре-
разпределение на печалбите 
на енергийните дружества - не 
само на държавните, но и на 
частните.

Според Атанас Зафиров 
прогнозното намаление на це-
ната на природния газ се дължи 
на пускането на интерконекто-
ра с Гърция. “опасявам се, че 
тези разчети са правени до края 

на годината, а за следващата го-
дина няма никаква яснота как 
ще бъде запълнен дефицитът 
от 1/3. Генералното решаване 
на проблема стои, така че аз не 
бих изключил с лека ръка нито 
един от потенциалните достав-
чици”, посочи той.

По темата за присъствие-
то на посланик митрофанова 
на откриването на Народното 
събрание социалистът обясни, 
че държавата има протокол и 
правила, които трябва да се 
спазват. той споделя мнението 
на хората от регионите, с които 
говори, а именно, че в момента 
това е несъществена тема.

Зам.-председателят на БСП кристиан ви-
генин потвърди позицията на левицата, която 
е против предоставянето на военна помощ за 
Украйна. “Ние сме се обявили против войната, 
против действията на Руската федерация в Ук-
райна, но в същото време изпращането на воен-
на помощ е замесване в конфликта, макар и не-
пряко. До този момент сме успели да се опазим 
от това”, коментира той и попита каква военна 
помощ изобщо може да предостави България, 
тъй като не сме в състояние да го направим.

Според него трябва да започнат по-голе-
ми усилия на всички равнища да се говори не 
за война и военни решения, а за политически 
такива. вигенин прогнозира, че ако този кон-
фликт продължи по същия начин, ще видим 
още разрушения, още жертви.

Според социалиста във фокуса на бъдещата 
работа на Народното събрание се очертава да 
бъдат не проблемите на българските граждани, 
а една второстепенна тема - предоставянето на 

оръжия за Украйна.”ДБ направиха заявка, че 
това ще е първото нещо, което ще вкарат в пар-
ламента. Аз не знам в кой свят живеят нашите 
колеги, но на фона на проблемите, които срещат 
българските граждани, разбирам защо все по-
малко хора гласуват на изборите”, заяви той.

вигенин е на мнение, че основните пробле-
ми са предстоящата зима и политиците трябва 
да направят така, че хората да минат през нея, 
както и да приемат адекватен бюджет. Друго-
то усилие трябва да е в посока формиране на 
сериозно правителство, което да се заеме с 
тези неща. в същото време от направените към 
днешна дата заявки вигенин не вижда възмож-
ност за съставяне на правителство. “все пак 
конституцията е предвидила достатъчно стъп-
ки, за да може да има някакво обединение на 
политическите сили. Ние по принцип не при-
емаме в такава сложна ситуация партийните 
лидери и партиите да се скрият зад експерти”, 
коментира още социалистът.

министерството на отбраната ще предостави безвъзмездно 
на правителството на Украйна хуманитарна помощ под формата 
на облекло, реши министерският съвет вчера. 

Ще бъдат дарени по 5000 полушуби, клинове, ризи, шапки и 
обувки. те не представляват униформено облекло по смисъла на 
регламентиращите документи. Дарението е в отговор на получе-
но искане от украинската страна за осигуряване на медицинска 
техника и имущества, топли дрехи и екипировка за наближава-
щия зимен сезон.

Посочените количества са от дългосрочно съхраняваните за-
паси от облекла и обувки за нуждите на Българската армия и са 
напълно годни за използване.

Необходимите дейности по организацията, подготовката, 
транспортирането и предаването на материалните средства на 
съответните оторизирани лица от Украйна ще бъдат осъщест-
вени от министерството на отбраната и от структури от състава 
на българските въоръжени сили. Разноските на материалните 
средства са за сметка на бюджета на ведомството за настоящата 
година.

АтАнАсЗАфиров:

Работещ парламент можеше 
вече да е сложил таван на цените
вместодаобикаляметелевизионнитестудиа,народнитепредставителитрябвашедасме
вечевнсидаприемамезакони,скоитодапомогнемнахората”,категориченедепутатът

Пращаме на 
Украйна помощ  
от дрехи и обувки

Посланикът на Виетнам До Хуанг Лонг и кметът на район “Изгрев” Д-р Делян Георгев 
посетиха 165 детска градина “Латинка” в столичния квартал “Изток”. Заедно с председателя 
на “Българско дружество за приятелство с Виетнам” Симеон Димчев, който е бивш кмет  
на района, те предложиха тясно сътрудничество в областта на ранното образование  
и обмяна на опит, между персонала на забавачката и детска градина от Ханой

КристиАнвигенин:

Парламентът да се фокусира
върху проблемите на хората40 млн. лева щети за държавата са установени  при съвместни 

проверки на мРРБ и мвР на качеството на лот 2 и лот 3 на ма-
гистрала “тракия”, съобщи служебният министър на регионалното 
развитие и благоустройството Иван Шишков на съвместна прес-
конференция с вицепремиера и министър на вътрешните работи 
Иван Демерджиев.

При проверката са взети ядки от съдържанието, вложено в път-
ното платно, като те са предадени за изследване на Института за пъ-
тища и мостове към Агенцията “Пътна инфраструктура”. констати-
ран е недостиг в количеството на асфалта. Ще излязат и проблеми с 
качеството. Гаранционните срокове са изтекли и сега държавата ще 
се наложи да ремонтира тези участъци за своя сметка. 

ДУмА припомня, че през юли 2012 г. близо 32 км от магистра-
лата влязоха в експлоатация след откриването на лот 2 в участъка 
от Стара Загора до Нова Загора. официалния старт на новия пътен 
участък тогава дадоха президентът Росен Плевнелиев (2012-2017 г.) 
и бившият премиер Бойко Борисов. Участъкът е най-натовареният 
по пътя към морето с множество катастрофи. “отсечката на смър-
тта” остава в историята след откриването на лот 2 на автомагистра-
ла “тракия”, заяви тогава държавният глава Росен Плевнелиев.

Изпълнителят на лот 2 от “тракия” е обединение “магистра-
ла трейс”, предложената оферта от компанията беше за 137,9 
млн. лв. с ДДС.

40 млн. лв. загуби 
от магистрала „Тракия” 
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Повечеот3/4отхоратанезнаяткакщесесправятдогодина
тревожни данни за 

икономическита нагласи 
на българите през след-
ващите месеци представи 
вчера  агенция “тренд” 
по време на финансовия 
форум NEXT DiFi 2022 
в София. Според изслед-
ването заради страха от 
влошаване на финансо-
вото състояние българи-
те свиват потреблението. 
анкетираните посочват, 

че ограничават покуп-
ките на стоки за дома и 
дрехи.

около 56% от хората 
пазаруват по-малко хра-
нителни стоки, защото са 
много скъпи. много по-
голям процент - 77% от 
анкетираните, огранича-
ват като цяло покупките 
на стоки за дома. 

тревожно е, че 76% 
от хората се притесняват 

за плащането на битовите 
си сметки през предсто-
ящата зима, а едва 17% 
нямат подобни притес-
нения. Почти 80 на сто се 
тревожат, как ще се спра-
вят във финансово отно-
шение през 2023 г. близо 
половината от българите 
се страхуват, че могат да 
загубят работата си. 

голяма част от об-
ществото определя като 

най-голям проблем в 
българия високите цени, 
инфлацията и ценовият 
шок. Над половината не 
са оптимисти и очакват 
икономическото положе-
ние в страната да се вло-
ши. всеки десети рпазчи-
та то да се подобри, като 
това са предимно млади, 
високо образовани хора, 
които имат добра работа 
и доходи.

Хората не разчитат на 
официалните данни за ин-
флацията и имат свое мне-
ние за увеличаващите се 
цени, показва още проуч-
ването. 37% от българско-
то общество е на мнение, 
че цените на основните 
стоки и услуги са се уве-
личи над 50% процента. 
Също толкова смятат, че 
цените са се повишили 
между 31% и 50%. 

от агенцията отчитат, 
че от началото на война-
та в Украйна се отбеляз-
ва промяна в нагласите и 
силна тревожност в об-
ществото ни. от февруа-
ри 2022 г. песимистични-
те нагласи в българското 
общество стават с много 
по-големи дялове от по-
зитивните нагласи.

Коментар на стр. 9

Половината българи 
ограничават покупката на храна

мвр започна масово да 
тества полицаи за алкохол и 
наркотици, съобщи главният 
секретар на министерство-
то на вътрешните работи гл. 
комисар Петър тодоров. 

Проверките ще бъдат 
правени при започване на 
съответната смяна, на самия 
работен процес и в края на 
смяната. всяка положителна 
проба, която покаже дреге-
рът, остава в електронната 
памет на системата и в елек-
тронния дневник. ако дре-
герът покаже положителна 
проба, конкретният служи-
тел ще бъде уволнен дис-

циплинарно и няма да може 
да се върне в системата на 
мвр.

Повод за проверките ста-
наха няколко случаи, в кои-
то служители на мвр бяха 
хванати с наркотици или ал-
кохол. Последният случай е 
от кюстендилско бе заловен 
да шофира с над 2 промила 
алкохол. Дни по-рано поли-
цай от осмо рПУ в София 
пък катастрофира в патрул-
ка и се оказа с наркотици в 
кръвта.

тодоров определи като 
недопустимо служители на 
полицията да бъдат устано-

вени с наличието на алкохол 
и дрога зад волана и докато 
изпълняват служебните си 
задължения. главният се-
кретар посочи, че от януари 
следващата година ще влезе 
в сила наредба, в която ще 
бъде предвидено как ще се 
действа при установяване 
на служител на реда, кой-
то е употребил алкохол или 
наркотици преди смяна. то-
доров проблемите с личния 
състав на мвр са натрупва-
ни с десетилетия, а основ-
ните пропуски са в подбора, 
обучението, възпитанието и 
контрола над служителите.

в сградата на “раковски” 
134 в столицата ще се наста-
нят българските европейски 
прокурори, реши окончател-
но правителството. министъ-
рът на регионалното развитие 
иван Шишков обяви вчера 
след заседание на министер-
ския съвет, че сградата е с акт 
за държавна собственост и в 
момента е под разпореждане-

то на областната управа, като 
съвсем малка част в партера 
е частна. останалата част ще 
бъде предоставена на вСС, 
за да може да се използва 
за нуждите на европейската 
прокуратура. Ще бъде извър-
шен само ремонт.

министър Шишков пре-
прати към областния упра-
вител на София въпросите 

къде ще бъдат преместени 
политически партии, които в 
момента се помещават в сгра-
дата. в нея дълги години се 
е централата на СДС. евро-
пейските прокурори сами са 
я избрали измежду няколко, 
предложени от областната 
управа. от СДС пък опреде-
лиха това като политическа 
атака. 

в кратък срок да бъде изготвен задълбо-
чен анализ на проблемите в работата на телк/
Нелк. За това настоява пред министъра на здра-
веопазването д-р асен меджидиев омбудсманът 
Диана ковачева. тя иска да се вземат спешни 
мерки, с които да се ускори медицинската екс-
пертиза на територията на цялата страна и да не 
се допуска прекъсване, което нарушава социал-
ните права на хората с увреждания.

Поводът за препоръките са множеството 
жалби заради зачестили случаи на забавяне на 
експертизата или определянето на по-нисък про-
цент вид и степен на увреждания и потребност 
от чужда помощ, особено при деца.

“анализът показва, че въпреки приетите 
промени в Закона за мерките и действията по 
време на извънредното положение и за преодо-

ляване на последиците, остана нерешен пробле-
мът със забавяне на експертизата на граждани, 
чиито експертни решения изтичат след 30 юни 
2022 г. Предвид натрупване на брой лица, по-
дали заявления за преосвидетелстване, а също 
за първично освидетелстване и очакваното за-
бавяне на неговото провеждане, тези граждани 
са поставени в неравнопоставено положение”, 
смята ковачева. 

Според нея гражданите, немалка част от ко-
ито са деца, са лишени за определен период от 
възможността да ползват права, регламентирани 
в действащото законодателство. тя припомня, че 
недостигът на специалисти по педиатрия, които 
да участват при експертизата, е сред основните 
причини за забавяне освидетелстването и преос-
видетелстването от телк при деца до 16 г. 

В Деня на българската община ученици 
от СУ “Крум Попов” в Левски се запознаваха с работата 
на общинска администрация и Общинския съвет. Кметът 
на Левски Любка Александрова приветства желанието 
им да научат повече за работата в общината

Първият гражданин, който посети община Троян 
в Деня на българската община, се регистрира като 
жител на града с постоянен адрес. Той получи подаръци 
по повод празника от кмета Донка Михайлова. Тя отбеляза, 
че новият троянчанин идва от многократно по-голям 
и приема това като добра поличба в празничния ден. 
Всички граждани, които посетиха вчера общината, 
получиха безплатни услуги по гражданско състояние

МВР тества масово полицаи 
за наркотици и алкохол

Европрокурорите ще бъдат
настанени на „Раковски” 134

Омбудсманът настоява МЗ да ускори 
издаването на ТЕЛК и НЕЛК
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рязък спад на броя на хората, 
които попадат в местата за ли-

шаване от свобода, отчете зам.-
министърът на правосъдието 
мария Павлова. За последните 
пет години те са намалели двой-

но. към 2017 г. затворниците са 
били около 12 000 души, а сега 
са малко над 6400. тя обясни 
тенденцията с ръста на услов-

ните присъди и пробацията.
Същевременно обаче над-

зирателите се увеличават зара-

ди непрекъснато провежданите 

конкурси. “към настоящия мо-

мент надзорно-охранителният 
състав в местата за лишаване 
от свобода е 3137 човека, кое-

то прави съотношение 2,3 за-

творници на един охранител. 
По този показател сме на едно 
от водещите места в европа”, 
изтъкна Павлова. Данните бяха 
изнесени по повод подготвяния 
протест от страна на надзира-

телите заради безобразията в 
системата на затворите и упра-

влението на местата за лишава-

не от свобода, което определят 
като подигравка.

Според Павлова обаче няма 
напрежение в системата. тя уп-

рекна профсъюза, че непрекъс-

нато атакува министерството 
с писма. “24-часовите смени, 
за които те претендират, са из-

ключение от правилото. Проти-

воречат на законоустановените 
норми в България”, обясни Пав-

лова. тя допълни, че има изрич-

ни препоръки от международни 
организации режимът на работа 

да бъде структуриран в 8 и 12 
часови смени.

Данни за намаляване на но-

вите дела в съдилищата излязо-

ха и от доклад на Съдийската 
колегия на висшия съдебен 
съвет. През 2021 г. в съда са по-

стъпили 546 530 дела при 593 
740 през 2020 г. и над 601 000 
през 2019 г.  

Новите дела през миналата 
година са намалели с 8% спря-

мо 2020 г. и с 9% спрямо 2019 г. 
като причина за това е посочена 

пандемията от ковиД-19.
анализът показва още, че 

през 2021 г. са завършени над 
550 000 дела от 2256 съдии. 
Най-висока е натовареността 
по постъпили дела на район-

ните съдии, след това в ад-

министративните съдилища, 
окръжните и апелативните. 
Също така има разлика в на-

товареността между самите 
съдилища, като тя е пет пъти 
между най-високо и най-ниско 
натоварения районен съд.

имунизацията сре-

щу грип е най-добре 
да се направи през ок-

томври - ноември, въз-

можно е и декември, но 
до коледа, препоръч-

ва главният държавен 
здравен инспектор доц. 
д-р ангел кунчев по 
повод европейския ден 
за борба с грипа. По 
думите му, човешкият 
организъм има нужда 
от 3-4 седмици, за да 
изработи пълен имуни-

тет. кунчев припомни, 
че обикновено през но-

ември започват отделни 
случаи на грип, през де-

кември бройката се уве-

личава, за да достигне 
пика в края на януари-
февруари.

За момента ситуаци-

ята е спокойна както в 
България, така на Бал-

каните и европа по по-

вод разпространението 
на грипа. кунчев заяви, 
че не е склонен да прави 
прогнози колко тежка 
ще бъде грипната въл-

на, но поясни, че има 
две причини, които ка-

рат специалистите да са 
“особено внимателни”. 
едната, по думите му, 
са данните от южното 
полукълбо - австра-

лия и Нова Зеландия се 
сблъскаха с най-силна-

та си грипна епидемия 
за последните си 5-6 
години. 

“очакваме, че веро-

ятно така ще бъде и в 
северното полукълбо”, 
коментира кунчев. 

общественият иму-

нитет спрямо грипа е 
спаднал по време на 
ковиД-19.

разпределението на 
грипните ваксини по на-

ционалната програма за 
хората над 65 г. на 90% 
вече е факт. остават 
малък брой общопрак-

тикуващи лекари, които 
до края на седмицата ще 
получат ваксините про-

тив грип. 190 000 дози 
противогрипни вакси-

ни ще са осигурени по 
националната програма 
при хората над 65 г., ко-

ито са безплатни.
тази година те са че-

тиривалентни - срещу 
щамовете “виктория”, 
“камбоджа” “вашинг-

тон” и “Пукет”. 

Българските ученици се представи-

ха блестящо на Балканската олимпиада 
по физика. гимназистите ни спечелиха 
два златни и два сребърни медала на 
състезанието, в което премериха сили 

56 участници от 9 балкански и 5 гос-

туващи държави. олимпиадата се про-

веде онлайн от 7 до 9 октомври, като 
виртуален домакин беше кипър.

Златните медали спечелиха мар-

гулан исмолдаев от математическата 
гимназия във варна и георги костади-

нов от Природоматематическата гимна-

зия в Бургас. Сребърните отличия взеха 
румен Димитров от Софийската мате-

матическа гимназия и гео калфов от 
Първа частна математическа гимназия. 

техен ръководител бе мая Жекова 
от Физическия факултет на Софийския 
университет “Св. климент охридски”.

рязък скок на късо-

гледството при децата 
отчитат офталмолози. 
Според тях това се дъл-

жи на повече на полз-

ването на телефони, от-

колкото на компютри. 
Засегнати са не само 
тийнейджъри, но и деца 
от началния курс, защо-

то преди да се научат 
да четат, вече си играят 
с някакво устройство, 
смятат офталмолозите.

Според специалисти-

те контролът от страна 
на родителите е от из-

ключително значение в 

тези случаи. Начални-

кът на отделението по 
очни болести в УмБал-
Пловдив д-р гергана 
Попова препоръчва и 
редовни консултации с 
очен лекар. Необходимо 
е един път годишно да 
се проследяват зрител-

ните функции и особено 
за зрителната умора. 

късогледството не 
може да се излекува, но 
е възможно да се спре 
неговото развитие, за 
да не се стига до бързо 
влошаване на зрението, 
посочи д-р гергана По-

пова. 
тя сигнализира и 

за още една тревожна 
тенденция - значително 
подмладяване на ката-

рактата, т. нар. старче-

ско перде на окото. все 
по-често се оперират 
млади хора в трудоспо-

собна възраст с катарак-

та и вече имат случаи 
на 35-36 годишни. През 
2000 г. интервенциите 
са се правили на хора 
над 75-80 г., след това 
възрастта е спаднала с 
около 20 години, но сега 
заболелите са много 

млади. в основната си 
част това са IT специа-

листи или работещи на 
компютър в банки и в 
администрацията.

известният офтал-

молог посочи, че се е 
променил и видът на ка-

тарактата. Сега мътни-

ната се диагностицира в 
задната част на лещата, 
която изглежда като на-

мазано с английска сол 
стъкло. За да се спре 
тази негативен процес, 
е задължително да се 
ползват предпазни стък-

ла и очила.

Затворниците двойно 
по-малко за пет години
Ефективнитеприсъдииновитеделавсъдилищатаспадат

Доц.АнгЕлКунчЕв:

Октомври и ноември са най-добри 
за противогрипна ваксината

СнимКиБТА

Изложба по повод 110 години от Балканската война се откри 
в Националната библиотека “Св. св. Кирил и Методий”. Експозицията 
е озаглавена “Не за завоевания се борим”. Тя се състои от снимки 
и документи, които са част от архивите на библиотеката

Тържествено събрание за 153-годишнината 
от създаването на Българската академия 
на науките (БАН) събра учени и гости в зала 
“Проф. Марин Дринов”. Приветствие 
по случай празника произнесе председателят 
на академията акад. Юлиан Ревалски

Рязък скок на късогледството при децата

Млади физици с 4 отличия на Балканската олимпиада
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Близо 93% от жи-

лищните сгради у нас 
имат нужда от енергий-

но обновяване. това за-

яви Добромир василев, 
директор на “Жилищна 
политика” в мррБ по 
радио София.

той обясни процеду-

рата и условията за кан-

дидатстване по новата 
програма за енергийно 
обновяване. в момента 
документите са публи-

кувани за обществено 
обсъждане и гражданите 
могат да отправят пред-

ложения какво да се по-

добри и промени в насо-

ките за кандидатстване. 
Приемът на заявления за 
включване в програма-

та се очаква да започне 
най-късно до средата на 
ноември, съобщи Добро-

мир василев.
той отново припом-

ни, че допустими за 

финансиране са сгради, 
проектирани преди 26 
април 1999 година, тъй 

като сградите, строени 
след тази дата са проек-

тирани при съвременни 
законови изисквания за 
енергийна ефективност.

всяка сграда ще бъде 
оценявана по няколко 
критерия, основният 
сред тях е след изпъл-

нението на мерките да 
бъде постигнато 30% 
или повече спестяване 
на първична енергия, 
намаление на емисиите 
от въглероден диоксид. 
важно е да има съгла-

сието на минимум 67% 
от собствениците, но 
колкото по-висок е про-

центът на участващи-

те, толкова по-голям е 
шансът сградата да бъде 
включена в програмата.
кандидатстването е за-

дължително в партньор-

ство с общините. те ще 
избират изпълнителите 
на дейностите по подо-

бряване на енергийната 
ефективност. необходи-

мо е  за сградата да има 
направено техническо 
обследване, сертификат 
за енергийна ефектив-

ност, в който точно да са 
описани мерките, които 
трябва да се предприе-

мат, както и технически 
паспорт и архитектурно 
заснемане. Ще се фи-

нансират само конструк-

тивно здрави сгради. За 
кандидатствалите и  одо-

брени до края на март до-

година ще бъдат покрити 
100% от разходите, а за 
тези от април до края на 
годината - 80%.

93% от жилищните сгради  
се нуждаят от саниране
Щесефинансиратсгради,проектиранипредиаприл1999г.

ново поевтиняване на при-

родния газ с 29 на сто през 
ноември, заяви държавният 
обществен доставчик “Бул-

гаргаз”, с което са два месеца 
стойността на синьото гориво 
за българския пазар пада общо 
с 53 на сто след октомврийско-

то намаление с 34 процента.
внесената за утвърждава-

не от комисията за енергийно 
и водно регулиране (кевр) 
цена е 166.14 лв./Mвтч или 
84,95 евро, изчислена по фик-

синга на БнБ (без цени за дос-

тъп, пренос, акциз и ДДС), 
съобщиха от дружеството. 
Предложената цена е прибли-

зително два пъти по-ниска от 
цените на европейските газо-

ви хъбове за доставка през м. 
ноември, която към 11 октом-

ври е около 160 евро. тази съ-

ществена разлика се дължи на 
изключително конкурентните 
цени, получени в рамките на 
проведената от “Булгаргаз” 
тръжна процедура за доставка 
на природен газ през м. ноем-

ври, както и на възможността 
да бъдат доставени пълните 
азерски количества по дого-

ворна цена през влязлата на 1 
октомври в експлоатация нова 
газова връзка с Гърция комо-

тини-Стара Загора, посочват 
от “Булгаргаз”. 

Преди ден стана ясно, че 
гръцките ДеПа и “митилине-

ос” са спечелили търга за дос-

тавка на втечнен газ в Бълга-

рия през ноември. те са били 
избрани сред подадени осем 
оферти.

общият български износ и 
внос на стоки към и от евро-

пейския съюз и трети страни 
нарастват силно през първи-

те осем месеца на 2022 г., и в 
частност през август, на фона 
на продължаващата руската 
военна инвазия в Украйна и 
свързаните с нея нарушени 
вериги на доставки и ускоря-

ваща се инфлация, показват 
предварителни данни на наци-

оналния статистически инсти-

тут (нСИ). През август 2022 г. 
общият български износ нара-

ства на годишна база с 40,5% 
до 7,8738 млрд. лева, докато 
общият внос в нашата страна 

се повишава с 37,2% до 8,5787 
млрд. лева. общото външно-

търговско салдо през август 
обаче остава отрицателно и е в 
размер на 704,9 млн. лева, по-

казват данните на нСИ.
За първите осем месеца на на-

стоящата година износът на стоки 
от България нараства с 41,6% до 
62,1648 млрд. лева спрямо същия 
период на 2021 г., докато вносът 
на стоки в нашата страна скача 
с 45,3% до 70,2231 млрд. лева, а 
общото външнотърговско салдо 
за периода януари - август 2022 
г. е на дефицит от 8,0583 млрд. 
лева. За първите осем месеца 
на 2022 г. износът на стоки от 

България в посока еС се по-

вишава с 44,6% спрямо същия 
период на 2021 г., а към трети 
страни - с 35,8%. в същото 
време вносът в България от еС 
през периода януари - август 
2022 г. нараства с 33,4% спря-

мо същия период година по-ра-

но, а от трети страни - с 63,1 на 
сто.от предварителни данни за 
първите осем месеца на 2022 
г. се вижда, че русия остава 
най-големият вносител от тре-

ти страни, като спрямо същия 
период на 2021 г. вносът, фор-

миран основно от горива, се е 
увеличил с цели 126,3% и над-

хвърля 8 млрд. лева.

43 на сто от фирмите у нас планират 
увеличение на персонала през следващото 
полугодие. Същият брой фирми ще запа-

зят числеността на служителите си, а само 
14 на сто планират съкращения, показва 
проучване на Българската конфедерация 
по заетостта (БкЗ)  Предишен подобен 
анализ отчете, че само 6 на сто от фирми-

те са били готови да намалят работниците 

си, предупреждават от БкЗ. “резултатите 
от изследването илюстрират тревожна-

та обстановка не само в България, но и в 
целия свят. Главоломната инфлация и по-

стоянно растящите цени може да доведат 
до увеличение на заплатите, но те няма да 
догонят бързото обезценяване на парите. 
Затова много работодатели вече предприе-

ха мерки да ограничат сериозно разходите 

си, включително под формата на съкраще-

ния и замразяване на новите назначения”, 
коментира надя василева, председател 
на БкЗ. работодателите от дванадесетте 
индустрии, включени в изследването, спо-

делят положителни, но скромни планове 
за наемане на нови служители. най-опти-

мистични прогнози за следващите шест 
месеца отново имат работодателите от 

секторите “Информационни технологии” 
(ръст 30 на сто), “аутсорсинг” (плюс 13 
на сто) и “Производство” (увеличение с 
10 процента). в секторите “търговия на 
едро и дребно” и “транспорт, складиране 
и комуникации” очакват увеличение на 
заетостта с 10 и с 8 на сто.в София 70 на 
сто от анкетираните работодатели прогно-

зират ръст на работната сила, но все пак 
осем процентни пункта по-малко спрямо 
предишното шестмесечие.

Газът може да поевтинее  
с още 29% 

Солиден ръст на износа

Отварят държавна лаборатория  
на ГКПП  „Капитан Андреево” 

До половин година на 
граничния пункт “капитан 
андреево” трябва да зарабо-

ти държавна лаборатория за 
изследване на храните. това 
обяви служебният министър на 
земеделието Явор Гечев. С ре-

шение от вчера  правителство-

то даде на части от граничния 
пункт статут на стратегически 
обекти със значение за нацио-

налната сигурност. 
“работим по 40 дни срок, в 

който да бъде повишен капа-

цитетът на държавната лабо-

ратория, за да може да приеме 
от всякакъв вид всички проби 
и да отговаряме на абсолютно 

всички изисквания като капа-

цитет на лабораторията и до 
шест месеца трябва да бъде 
закупено оборудване и да бъде 
стационирана национална ла-

боратория към агенция по хра-

ните на граничния пункт. това 
в крайна сметка, мислим, че е 
началото на края на цялата дра-

ма по отношение на “капитан 
андреево”, където недвусмис-

лено държавата упражнява 
пълния си контрол на европей-

ската и българска граница”, за-

яви Гечев.
министърът уточни, че и в 

момента контролът по грани-

цата е изцяло държавен и не се 

извършва от частната фирма, 
която претендира за това и за 
което се води съдебен спор. С 
правителственото решение  по-

мещенията за фитосанитарен 
контрол на пункта се поставят 
под особен статут. Пунктът 
- един от най-големите в еС, 
попадна във фокуса на общест-

веното внимание по време на 
кабинета “Петков”, който от-

страни частната фирма “евро-

лаб 2011”. тя едновременно 
извършваше товаро-разтоварна 
дейност, изпълняваше функци-

ите на оператор по товарите и 
изследваше хранителните сто-

ки, влизащи в България. 

43% от фирмите у нас увеличават персонала 
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м е ж д у н а р о д н и я т 
валутен фонд (мвФ), 
ръководен от криста-

лина Георгиева, рязко 
влоши прогнозата си за 
българската икономика 
през следващата година. 
това сочи новият есенен 
икономически доклад на 
институцията. Според 
заложения модел иконо-

миката ни се очаква да се 
разшири през следваща-

та година само с 3%, до-

като преди половин го-

дина прогнозата беше за 
ръст с 4,5%, което щеше 
да бъде най-голямото 
разрастване от 15 годи-

ни. За тази година обаче 
Фондът повиши перс-

пективата пред брутния 
вътрешен продукт (БвП) 
на страната след силните 

първи тримесечия. мвФ 
вече очаква ръст с 3,9%, 
спрямо 3,2% при пролет-

ния доклад, направен в 
сянката на началото на 
войната в Украйна.

въпреки влошаване-

то на прогнозата на мвФ 
за следващата година 
очакваният ръст е далеч 
по-висок от този на Све-

товната банка, която ми-

налата седмица изнесе 
прогноза за едва 1,7% 
ръст догодина.  в новия 
си доклад мвФ очаква и 
по-висока и продължи-

телна инфлация в Бълга-

рия. Според прогнозата 
средногодишната инфла-

ция в страната тази годи-

на ще достигне 12,4%, а 
догодина - 5,2%. това 
представлява ревизия 

нагоре и за двете години 
с приблизително око-

ло 1.5 пункта. Фондът 
очаква безработицата в 
страната да продължи да 
спада до 4,7% през след-

ващата година. Дефици-

тът по текущата сметка 
на страната ще се увели-

чи до 1,4 на сто от БвП, 
след като през 2022 г. се 
предвижда да достигне 
до 0,9 на сто. Глобалната 
икономика продължава 
да е изправена пред го-

леми предизвикателства, 
очертани от продължа-

ващите ефекти на три 
застъпващи се кризи: 
руската инвазия в Ук-

райна; криза с разходите 
за живот, причинена от 
упорития и разширяващ 
се инфлационен натиск; 

и икономическото заба-

вяне в китай, обясняват 
експертите на фонда.

Цените на газа на 
Стария континент се 
увеличиха повече от че-

тири пъти в сравнение 
с миналата година, като 
русия намали доставки-

те до по-малко от 20% 
от обема им през 2021 г. 

това засилва перспекти-

вата за недостиг на енер-

гия през идната зима, а 
и след това. конфлик-

тът повиши и цените на 
храните на световните 
пазари въпреки облекче-

нието в последно време, 
след като бе договорен 
износът на зърно през 
украински черноморски 

пристанища. инфлация-

та в хранителния сектор 
създава сериозни труд-

ности за домакинствата 
с ниски доходи по света, 
особено в по-бедните 
страни, пише още в до-

клада.
Според него светов-

ната инфлация ще дос-

тигне своя максимум в 
края на 2022 г., но ще 
запази високите си рав-

нища по-дълго от очак-

ваното, преди да спад-

не до 4,1% през 2024 г. 
Средногодишният ръст 
на глобалните потре-

бителски цени се пред-

вижда да достигне 8,8% 
през настоящата година, 
а през следващата - да 
отслабне до 6,5%, сочат 
прогнозните данни.

МВФ влоши прогнозите си 
за българската икономика
ВновиясидокладФондъточаквапо-високаипродължителнаинфлацияунас

в макрорамката на бюдже-

та за следващата година е за-

ложен дефицит от почти 7%, 
заяви икономистът красен 
Станчев пред Бнр.

“това е исторически пре-

цедент след 1998 година. този 
дефицит води до увеличаване 
на държавния дълг, а той пос-

къпна неимоверно много. За да 
се възстанови фискалната ста-

билност, поне в средносроч-

на перспектива, трябва да се 
премахнат всички облекчения 
на ДДС”, смята той.Според 
Станчев, ако настъпи рецесия 
в европа, тя ще се усети у нас 
след около 3 месеца, каза кра-

сен Станчев.
“в момента България е на 

нивото на относително добре 
функциониращите икономики 
в еС, но при шокови събития 
на международния пазар и 

съответната политика на цен-

тралните банки, ще се стигне 
до рецесия. това обаче е най-
бързият начин за справяне с 
високата инфлация”, допъл-

ни икономистът. Според него 
срокът за въвеждане на еврото 
до 2024 година у нас е неиз-

пълним, защото фундаментал-

ните критерии не могат да бъ-

дат изпълнени за този период. 
Дефицитът и държавният дълг 

няма как да останат малки. 
Фeдepaлният peзepв в CAЩ 
нaй-бъpзo ce yчи oт иcтopия-

тa и знae, чe колкото пo-бъpзo 
вдигнeш лиxвитe, тoлкoвa пo-
бъpзo щe пocтaвиш пoд кoн-

тpoл инфлaциятa. Toвa каза 
пoдyпpaвитeлят нa БHБ Kaлин 
Xpиcтoв пo вpeмe нa фopyмa 
“инфлaциятa - кpизa и въз-

мoжнocт”.
Пo дyмитe мy, aко нe cлeд-

вaмe CAЩ, в eвpoзoнaтa щe 
ce cтигнe дo гoлямo oбeзцe-

нявaнe нa eвpoтo, кoeтo щe 
гeнepиpa мнoгo пo-гoлям ин-

флaциoнeн eфeкт. “Пpи нac нe 
ce виждa cтигaнe нa плaтo пo 
oтнoшeниe нa инфлaциятa”, 
cмятa пoдyпpaвитeлят нa БHБ. 
Toй e нa мнeниe, чe нe e дoбpa 
пoлитикaтa, кoятo cтимyлиpa 
пoтpeблeниeтo c нaмaлявaнe 
нa ДДC нa cтoки и ycлyги.

министерството на фи-

нансите преотвори емисия 
държавни ценни книжа 
(ДЦк) с оригинален мату-

ритет от 10,5 години, дено-

минирана в лева, с падеж 27 
юли 2026 година, съобщи 
ведомството.

на проведения аукцион 
са пласирани книжа за 200 
млн. лв. съвкупна номинал-

на стойност при среднопре-

теглена годишна доходност 

в размер на 4,47%. През ми-

налата седмица мФ проведе 
отново акуцион на същата 
емисия, като тогава отново 
от вътрешния пазар бяха 
поискани 200 млн. лв., но 
бяха пласирани само 102,75 
млн. лв. при доходност от 
4,01% или с 0,46 процентни 
пункта под нивото постиг-

нато вчера.
общият размер на по-

дадените поръчки достиг-

на 230,35 млн. лв., което 
съответства на коефициент 
на покритие от 1,15. отче-

теният спред спрямо ана-

логичните германски феде-

рални облигации е в размер 
на 263 базисни точки. най-
голямо количество ДЦк 
на аукциона са придобили 
банките с 80%, следвани от 
застрахователни дружества 
- 14,5% и  пенсионни фон-

дове - 4,5%.

Данните на кФн за първото полугодие 
сочат, че застрахователният пазар запазва 
стабилност и положителна посока на разви-

тие, пише в анализ на асоциацията на бъл-

гарските застрахователи (аБЗ). 
Според него общо за застрахователния 

пазар премийният приход в края на юни 
достига близо 1,8 млрд. лв., като ръстът на 
годишна база спрямо м. юни 2021 г. е 9,8 
на сто. изплатените обезщетения са с 9,3 на 
сто по-високи спрямо същия период на 2021 
г. и възлизат на почти 697 млн. лв. 

Пазарът на общо застраховане постига 
ръст на премийния приход от 10,3 на сто на 
годишна база и към юни е в размер на 1,476 
млрд. лв. изплатени са обезщетения за 565,7 
млн. лв., като изменението на годишна база 

е 7,6 на сто. 
автомобилното застраховане остава 

силно доминиращо. По застраховка "Граж-

данска отговорност" на автомобилистите 
събраният премиен приход е 592 млн. лв., 
а нарастването слабо, в рамките на 1,4 на 
сто. При застраховката "каско" се запазва 
трендът за по-значителен ръст на премий-

ния приход от 15 на сто до 405 млн. лв. при 
подобен ръст на изплатените обезщете-

ния от 14 на сто, които достигат 163 млн. 
лв.Земеделските застраховки заемат незна-

чителен дял от премийния приход по общо 
застраховане, като все пак се отчита пови-

шение на годишна база от 19,6 на сто до 14 
млн. лв. Според аБЗ засилва се  интересът 
към здравните застраховки.

от началото на 
годината цената на 
българската коз-

метика средно се е 
увеличила от 3 до 5 
процента, като при 
някои категории, при 
които ценообразува-

нето е следствие на 
повече комплексни 
фактори и функция 
на повече участници 

в уравнението - и до 
6 на сто, а при други 
увеличението е едва 
2-3 процента.

това коментира 
в интервю за Бта 
Гергана андреева, 
изпълнителен дирек-

тор на Българската 
национална асо-

циация "етерични 
масла, парфюмерия 

и козметика" (Бна-

емПк).
въпреки мак-

роикономическите 
неясноти до края на 
стопанската година, 
фирмите от сектор 
"козметика" не оч-

акват да има драс-

тично повишение на 
цените на продукти-

те им.

7 % дефицит в бюджета за догодина

Държавата пое нов дълг за 200 млн. лв. 

Дали сме 1,8 млрд. лв. за застраховки 
Козметиката поскъпва 
незначително
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накратко

Стотици опечалени почетоха паметта на жертвите от бомбените атентати преди 20 години на индонезийския 
остров Бали. При най-кървавата терористична атака на архипелага загинаха 202-ма граждани от над 20 държави

снимкибта

Гръцкият зам.-министър 
на отбраната Никос Хардали-
ас, който е на посещение във 
вашингтон, обсъди с помощ-
ник зам.-министъра на отбра-
ната на САЩ Саша Бейкър 
военното сътрудничество 
между двете страни, съобщи 
американското министер-
ство на отбраната. Двамата 
са споделили вижданията си 
за разширяване на военното 
присъствие на Щатите в за-
лива Суда на остров крит и 
на други места в Гърция като 

средство за засилване на под-
крепата за НАто в източно-
то Средиземноморие, Балка-
ните и черно море, както и по 
Южното крило на алианса.  

Хардалиас и Бейкър са 
обсъдили и подчертали ва-
жната роля на пристанището 
Александруполис в осигуря-
ването на устойчив достъп до 
източното крило на НАто и 
в оказването на подкрепа на 
Украйна.

Бейкър е благодарила на 
Гърция за подкрепата й за 

Украйна и е насърчила по-на-
татъшния диалог между Гър-
ция и турция.

в рамките на посещение-
то си Хардалиас се срещнал 
и със заместник държавния 
секретар по въпросите на ев-
ропа и евразия Дерек Хоган, 
с когото подчертали тесните 
съюзнически и партньорски 
отношения между Гърция и 
САЩ в рамките на НАто 
и международните органи-
зации, съобщи АНА-мПА. 
Двамата също са поставили 

акцент върху военното съ-
трудничество и използване-
то на инфраструктурата в 
Суда, Александруполис, Ла-
риса и Стефановикио за под-
крепа на въоръжените сили 
на САЩ и на НАто. Двамата 
са изтъкнали стратегическото 
значение на Александрупо-
лис както за поддръжката на 
силите на НАто след започ-
ването на войната в Украйна, 
така и като основен региона-
лен енергиен център на Бал-
каните.

САЩ засилват военното
присъствие в Гърция
Островкритипристанищетовалександруполис
савполезрениетонаамериканците

Производители и търговци в Гърция се споразумяха с 
правителството да поддържат по-ниски цени на стоките от 
първа необходимост. министерството на развитието се до-
говори с търговските вериги за “стабилизиране” на цените 
на 50 стоки - млечни продукти, тестени изделия, колбаси, 
консерви с месо, препарати за бита.

Според министър Андонис Георгиадис не е възможно да 
се постави таван на цените, но търговци и производители ще 
намалят печалбата си и ще направят всичко възможно поне 
да ги задържат. На това решение реагираха малките квартал-
ни магазини, които не могат да поддържат по-ниски цени и 
очакват вълна от фалити.

от съюза на хлебопроизводителите отправиха апел към 
правителството за намаляване на данъка върху материалите 
и премахване на акцизите върху горивата за производство. 
Според тях това са мерките, които биха ги спасили. Над 15 
на сто от фурните са застрашени от затваряне.

Атина замразява 
цените на 50 стоки

Венецуелски парамедици, наричани 
още “Ангелите на пътя”, товарят 
камиони с храна и дрехи. Даренията 
са предназначени за останалите без 
дом след поройните дъждове и пос-
ледвалото свлачище през уикенда

Сръбският вицепремиер Зорана михайлович призова за 
налагане на санкции срещу русия, предаде тАСС. в интервю 
за телевизия “Първа” тя каза, че страната й ще трябва да взе-
ме решение по въпроса, но за това е “необходимо да се изчака 
сформирането на ново правителство”. михайлович отбеляза, 
че “русия води агресивна, а не освободителна война”. Според 
нея “геополитиката се променя бързо, така че Сърбия трябва 
да намери своето място в нея за следващите 100 години”. На 
въпроса дали е готова да гласува за санкции, ако влезе в новия 
кабинет, михайлович подчерта, че никога не е променяла по-
зицията си.

междувременно в годишния доклад на ек за Сърбия се каз-
ва, че степента на хармонизиране на Белград с общата европей-
ска външна политика “значително е намаляла” и се подчертава, 
че страната не се е присъединила към европейските санкции 
срещу русия. За нормализиране на отношенията с косово се 
подчертава, че няма конкретен напредък.

Сръбски политик иска
санкции срещу Русия

Полицията в РСМ залови 
44 нелегални мигранти

Полицията в Северна Македо-
ния задържа 44 сирийски мигран-
ти, включително 14 непълнолетни, 
скрити в камион близо до южната 
граница с Гърция. Шофьорът е арес-
туван по подозрение, че е част от 
група трафиканти. Според мест-
ните власти Балканският миграци-
онен маршрут е станал по-активен 
тази година.

Нови случаи на 
западнонилска треска

Още десет случая на западнонил-
ска треска са докладвани от Нацио-
налната организация за обществено 
здравеопазване на Гърция. Общият 
брой на случаите в страната от на-
чалото на годината достигна 278.

Над тон и половина 
марихуана иззеха в Истанбул

Турските власти са заловили над 
тон и половина марихуана, открита 
в контейнер за превоз на товари на 
пристанище Амбарлъ в Истанбул, 
съобщи полицията. Работено е по 
сигнал. Конфискувани са наркоти-
ци, внесении с кораб, пристигнал от 
Мексико. Арестувани са петима за-
подозрени.

Коронацията на Чарлз III 
ще бъде на 6 май

Коронацията на британския крал 
Чарлз III ще бъде на 6 май 2023 г. в 
Уестминстърското абатство, съ-
общиха от Бъкингамския дворец. 
Церемонията ще e първата за пове-
че от 70 години.

Призоваха финландците да 
се откажат от сауната

“От използването на сауната 
по време на пиковите периоди тряб-
ва да се откажете напълно, както и 
от използването на перални и съдо-
миялни машини”, препоръчва Пайви 
Суур-Уски, експерт в държавната 
компания за устойчивост “Моти-
ва”. Всички трябва да спестяват 
- семействата, собствениците на 
големи имоти, търговията, про-
мишлеността, публичният сектор.

Лидер от Боко Харам 
е убит в Нигерия

Лидер от Боко Харам - Али Дого, 
е убит в Нигерия при акция на арми-
ята срещу ислямистите. Под не-
гово ръководство терористите са 
извършили множество нападения 
срещу села и училища в Северна Ни-
герия и съседен Нигер.
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Бедни се редят на опашка за безплатна храна в уругвайската столица Монтевидео.  
Правителството организира раздаването й 

Джо Байдън призова володимир Зеленски да спре 
да се оплаква от недостатъчната помощ от вашингтон, 
съобщи “вашингтон пост”, позовавайки се на бивш 
служител на Белия дом. На ранния етап от войната 
Зеленски е призовал сАЩ и други западни държа-
ви да предоставят допълнителна военна помощ и да 
наложат по-строги санкции срещу русия, въпреки че 
американският президент и конгресът на сАЩ вече 
са изпращали на киев безпрецедентни по размер по-
мощи и модерни оръжия. Байдън каза на Зеленски, че 
ще му бъде трудно да продължи да иска пари от кон-
греса, ако украинският лидер се окаже неблагодарен 
и продължи да твърди, че предоставената помощ не е 
достатъчна, пише изданието, цитирано от тАсс.

общият размер на военната помощ на сАЩ за 
киев от началото на войната достигна 16,8 млрд. до-
лара, съобщи Пентагонът. сАЩ увеличиха инвести-
циите във военно-промишленото производство, за да 
“отговорят на отбранителните нужди на Украйна”.

Франция ще изпрати следващите седмици още 
войски и оборудване в румъния и ще засили присъст-
вието си в други части на източна европа, тъй като 
войната в Украйна продължава, заяви министърът на 
отбраната себастиан Льокорню. Броят на войниците 
ще бъде удвоен през ноември, а Париж ще изпрати и 
десетина бронетранспортьора и толкова бойни танка 
“Льоклер”, уточни по-късно военен източник. 

министърът на отбраната допълни, че страната ще 
“продължи да укрепва отбранителните си позиции в Лит-
ва” с допълнителни самолети “рафал” за патрулиране. До-
година в естония ще бъде разположена лека пехотна част 
от около 100 войници в допълнение към 300-те френски 
военнослужещи, които вече са там, каза Льокорню.

решението на президента еманюел макрон 
Франция “да засили отбранителната си позиция на 
източния фланг на европа” ще бъде взето като част 
от ангажимента на Париж към НАто, заяви Льокор-
ню пред сенатска комисия.

Прокуратурата в Перу внесе конституцион-
на жалба срещу президента Педро кастийо ча-
сове след като задържа петима негови съюзници 
по обвинения в корупция, предадоха медиите. 
Предполага се, че арестуваните са помогнали на 
бившия секретар на държавния глава да избегне 
арест по-рано тази година.

като част от отделна операция прокуратурата е 
разпоредила и обиски, включително на къща, обита-
вана от сестрата на лидера, както и на домовете на 
шестима депутати, подкрепяли неговата администра-
ция. обиските и задържанията ще отслабят още по-
вече кастийо в момент, когато депутатите в контро-
лирания от опозицията конгрес открито говорят за 
нов опит за импийчмънт срещу него. той вече оцеля 
след два опита да бъде свален от власт.

очаква се правителството да направи изявление. 
Левият президент осъди нахлуването в дома на сес-
тра си в туитър, като го нарече “злоупотреба”.

русия е засегнала около 30 на сто от енергийната 
инфраструктура на Украйна при ракетните атаки в по-
неделник и вторник. това заяви украинският министър 
на енергетиката Херман Халюшченко в интервю за си 
ен ен. Националната полиция на Украйна съобщи за 
щети на 29 критични инфраструктурни обекта, като 
общо са повредени около 70 обекта в цялата страна. 
съобщава се също за 19 загинали и над 100 ранени.

Украйна призова гражданите да не използват до-
макински уреди, като фурни и перални, за да пестят 
електричество, тъй като милиони са изправени пред 
прекъсвания на тока след двудневните руски удари 
срещу енергийната й инфраструктура.

стратегическата цел на масираните ракетни уда-
ри е унищожаването на военната инфраструктура и 
военно-промишления комплекс на страната, заяви за 
Lenta.ru руският политолог и експерт владимир ко-
зин. сред обстрелваните бяха обекти на системите за 
военно командване и управление на страната, кому-
никациите и енергетиката. По думите му за мишени 
са взети центърът за военно командване и разузнава-
не и военно-промишленият комплекс, който създава 
и ремонтира военна техника. 

в седем южни и централни области в сряда бе обя-
вена въздушна тревога за трети пореден ден.

Зеленски  
дразни Байдън
с оплакванията си

Франция праща  
войски и техника 
в Румъния

Прокуратурата в Перу 
засили натиска  
върху президента

Русия e засегнала 
30% от енергетиката 
на Украйна

Задействаният на крим-
ския мост взрив е бил изпра-
тен от одеса през България, 
Грузия и Армения, предаде 
тАсс, позовавайки се на 
пресцентъра на руската Фе-
дерална служба за сигурност 
(ФсБ). организатор на теро-
ристичната атака е шефът на 
военното разузнаване на Ук-
райна кирил Буданов.

взривното устройство е 
било замаскирано в рула от 
строително полиетиленово 
фолио в 22 палета с общо те-
гло 22 770 кг и изпратено в 
началото на август от приста-
нището на одеса до русе по 
договор № 08.02.2022 г. меж-

ду “Балтекс кепитъл” (Baltex 
Capital S.A. - русе) и “тран-
слогистик” (киев). 

ФсБ е задържала осем съ-
участници - петима граждани 
на русия и трима граждани 
на Украйна и Армения, които 
са участвали в подготовката 
на престъплението. вече са 
идентифицирани най-малко 
12 съучастници. според ФсБ 
в организацията на превоза 
на товара от България до гру-
зинското пристанище Поти са 
участвали украинските граж-
дани Денис ковач, михаил 
Цюркало и роман соломок, 
грузинският брокер сандро 
Леван и арменският гражда-

нин Артур терчанян.
от 29 септември до 3 ок-

томври на терминала “транса-
лианс” в ереван товарът е бил 
митнически оформен съгласно 
правилата на евро-Азиатската 
икономическа общност, като 
документите са подменени. 
изпращачът вече се оказва 
фирмата GU AR GROUP LLC 
(Армения), а получателят - 
“Лидер” (москва).

впоследствие, на 4 ок-
томври, товарът е преминал 
руско-грузинската граница 
на ГкПП “верхний Ларс” с 
камион DAF, регистриран 
в Грузия, а на 6 октомври е 
бил доставен и разтоварен в 

склада на едро в Армавир в 
краснодарския край.

На 7 октомври украински-
ят гражданин владимир Злоб 
и още петима идентифицира-
ни руснаци са променили със 
съдействието на соломко до-
кументите на товара, като този 
път изпращачът се оказала 
фирмата “TEK-34” (Улянов-
ск), а получателят - несъщест-
вуваща компания в крим.

същия ден палетата са на-
товарени в камион от руския 
гражданин махир Юсубов, 
който заминава за симферо-
пол. На 8 октомври в 6,03 ч. 
московско време бе извърше-
на експлозия по време на дви-

жение по кримския мост.
междувременно ФсБ съоб-

щи, че е осуетила терористич-
на атака срещу транспортния 
терминал в Брянск, подготвя-
на от украинските специални 
служби. Задържан е украин-
ски гражданин, пристигнал 
от киев през естония. той 
сътрудничи на разследването. 
иззето е взривно устройство, 
произведено от задържания на 
базата на бойна част на проти-
вотанкова управляема ракета 
с тегло около 3 кг в тротилов 
еквивалент, както и средства 
за поддържане на връзка със 
служители на украинските 
спецслужби.

Взривът за Кримския мост
е тръгнал от Одеса
Товарътеминалпрезстранатани,носредарестуваните
илизаподозренитенямабългарскиграждани
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Цял живот борбата 
е за единия хляб. чо-

век работи, за да изкара 
пари за днешния хляб, 
или за да се подготви за 
пенсионерските годи-

ни, когато пак не може 
без хляба. трудността 
е, когато човек трябва 
да избира - дали днес да 
яде един или два пъти 

и да му останат пари за 
животоподдържащите 
(и дори животоспася-

ващите) лекарства, или 
да яде здравословно три 
пъти дневно, но да спре 
лекарствата или да не се 
отоплява през зимата.

Поставянето на 3/4 от 
нацията пред такъв избор 
вече е знак за несигур-

ност дори в обозримото 
бъдеще. Да, държавата 
се опита да подпомогне 
най-уязвимите с ръст на 
пенсии, на социални по-

мощи, подкрепа за ото-

плението и пр. и въпре-

ки това...
България е страната с 

най-много хора на прага 
на мизерията, най-мно-

го болни, най-често до-

плащащи за лечението 
и лекарствата си, с най-

слаба профилактика, с 
най-лош въздух, с най-
ниски заплати и пенсии, 
най-много разчитаща на 
капачките, за да купи 
кувьози за нуждаещите 
се бебета, страната, в 
която трансплантацията 
на органи е национална 
новина.

А дали истинският 
проблем не е в работе-

щите бедни, защото те, 
освен че не могат да 
осигурят днешния хляб 
на семейството си и об-

разованието на децата 
си, трудно осигуряват и 
собственото си бъдеще 
в старостта. Дали да не 
се започне от тях? Дали 
този проблем не е в дъ-

ното на голямата наци-

онална несигурност и 
загуба на надежда?

Да, европа и дори 
светът са на прага на 
криза, инфлацията със 
задна дата е изяла уве-

личените доходи. Но... 
Голямото "но" пред 
българите е и липсата 
на надежда, че ще има 
правителство, достатъч-

но отговорно, което, ако 
не ги изведе от кризата, 
то поне ще помогне на 
хората да я почувстват 
по-поносимо. А това би 
дало ако не 100 процен-

та сигурност, то поне 
надежда. иначе е въз-

можно и онези 11 на 
сто от българите, които 
са сигурни, че нещата у 
нас ще се оправят, да на-

пуснат страната и всеки 
да води собствената си 
борба за единия хляб в 
чужбина.

Аида ПАНИКЯН 
n

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

Заединияхляб
АНАТолИйсТАНКУлов

Превенцияилипозор?
От стр. 1

мвр може да пра-

ви колкото иска акции 
срещу нарушителите на 
пътя, пияните шофьори, 
наркоманите зад волана. 
Да обявява война, да из-
дига лозунги, да пъшка 
съчувствено и да търси 
изход. Но трагедиите няма 
да намалеят, защото сре-

щу себе си нарушителите 
имат други нарушители, 
които не могат да им бъ-

дат за пример и не ги рес-

пектират. 
тези проблеми не са от 

днес. те са трупани от де-

сетилетия. Свързани са със 
спадащите изисквания в 
подбора на кадри. от дру-

га страна стои и въпросът, 
ако се вдигне летвата, дали 
кандидатите няма рязко да 
намалеят и звената съвсем 
ще се оголят. 

от ръководството на 
мвр хубаво се хвалят, че 
ще уволняват дисципли-

нарно провинилите се, 
но и това звучи повече 
популистки, отколкото 
реалистично. Защото пак 
идва въпросът кой ще ра-

боти на пътя. и двойно 
да им увеличат заплатите 
на катаджиите, пак ще се 
питаме "и ко прайм сеа?" 
всеки път, когато ни хва-

нат в нарушение. 
Процесът има две стра-

ни. корупцията много ни 
дразни, но само когато не 
става въпрос за нас. 

Ако досега сме се въз-
мущавали от пушещи слу-

жители на реда в небрежни 
пози и непрофесионално 
поведение по време на из-
пълнение на служебния им 
дълг, вече идва време да ни 
е страх от тях. Защото те се 
превръщат в новата запла-

ха, но в униформа.
Алтернативата на акци-

ята на мвр прилича пове-

че на популярния призив: 
"Дайте да не се дебнем, че 
ще се хванем".

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА НАМАЛЯВАНЕ 
РИСКА ОТ БЕДСТВИЯТА. Определен е с резо-
люция 44/236 от 22 
декември 1989 г. на 
Общото събрание на 
ООН. По традиция 
денят е свързан с 
представяне на дей-
ности за превенция и готовност за реагиране при 
бедствия.

1821 - РАЖДА СЕ РУДОЛФ ВИРХОВ, НЕМ-
СКИ ЛЕКАР (УМИРА 1902 Г.). Патологоанатом, 
хистолог и физиолог. 
Основоположник на 
клетъчната теория 
в биологията и ме-
дицината, както и 
на теорията на кле-
тъчната патология 
в медицината. Из-
вестен е и като археолог, антрополог и палеон-
толог.

1907 - В ТРОЯН СЕ РАЖДА ИВАН ХАДЖИЙ-
СКИ, СОЦИАЛЕН ПСИХОЛОГ (УМИРА 1944 Г.). 
С основание смятан 
за един от осново-
положниците на 
българската соци-
ология. Завършва и 
право в СУ, работи 
като журналист и 
адвокат. Известен 
е най-вече като 
автор на тритом-
ното изследване “Бит и душевност на нашия на-
род”, което написва, след като през 1936 г. оби-
каля България пеша и на колело.

1921 - РАЖДА СЕ ИВ МОНТАН, ФРЕНСКИ 
АКТЬОР И ПЕВЕЦ ОТ ИТАЛИАНСКИ ПРОИЗ-
ХОД (УМИРА 1991 Г.). Роден е като Иво Ливи. 
Артистичната си кариера 
започва като певец в киноте-
атри и клубове. За първи път 
ползва псевдонима Ив Монтан 
на 17 г. В Париж през 1944 г. 
го забелязва Едит Пиаф и за 
известно време е негова по-
кровителка. Известна е лю-
бовната му афера с Мерилин 
Монро по време на снимането 
на филма “Хайде да правим 
любов”. Във филмографията на Монтан са още 
лентите “Салемските вещици”, “Героите са 
уморени”, “Питон 357”, “И като Икар” и др.

1925 - РАЖДА СЕ МАРГАРЕТ ТАЧЪР, БРИ-
ТАНСКИ ПОЛИТИК (УМИРА 2013 Г.). Първата 
жена, изпълнявала функ-
циите на министър-пред-
седател в Обединеното 
кралство - позиция, коя-
то заема от 4 май 1979 
г. до 28 ноември 1990 г. 
Лидер на Консерватив-
ната партия от 1975 г. 
до края на премиерство-
то си. Още преди да дойде на власт, е наричана 
Желязната лейди - прозвище, останало и до днес. 
Носител е на “Орден на жартиера”.

1994 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ ЖЕНА СТАВА МИНИС-
ТЪР-ПРЕДСЕДАТЕЛ НА БЪЛГАРИЯ. На тази 
дата президентът Желю 
Желев назначава с указ 
служебно правителство 
на страната с преми-
ер Ренета Инджова (р. 
1953 г.). Оглавява Аген-
цията по приватизация 
(1992-1994), председа-
тел на НСИ (2012-2014). 
Била е преподавател, икономически експерт на 
СДС, кандидат за кмет на София и кандидат за 
президент на България.
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При преизчисляването на 
пенсиите за трудова дейност, 
считано от 1 октомври 2022 
г., най-напред се определя 
размер на пенсията, относим 
към годината на отпускането 
й (т.нар. базов размер), след 
което той се увеличава за вся-
ка календарна година, след-
ваща годината на отпуска-
нето й, с проценти, съгласно 
установеното в новоприетата 
преходна разпоредба на кСо. 
нормата въвежда изключе-
ние за пенсиите, отпуснати с 
начална дата до 31 декември 
2007 г., включително, като за 
тях се определя размер, от-
носим към 2008 г., който се 
осъвременява с установените 
проценти за всяка календарна 
година след 2007 г.

най-много са пенсионе-
рите, чийто ръст на дохо-
да (пенсия плюс добавка) е 
между 50 и 100 лв. - 236 813 
души. Следват хората, които 
получават между 100 и 200 
лв. - 224 485 души, а 216 005 
пенсионери имат увеличе-
ние от 10 до 50 лева. Под 10 
лв. увеличение имат 54 356 
души. от тях 5011 души ще 
вземат по-малко от 1 лев над 
септемврийската си пенсия. С 
над 200 лв. ръст на месечния 
доход от пенсия и добавка 

са 162 590 души, като в този 
брой са и пенсионери, чиито 
пари са били ограничени от 
т.нар. таван. 

от 1 октомври 
максималната  

пенсия е 3400 лева

Досега тя беше 2000 лева.
най-много са увеличените 

пенсии на хората, пенсиони-
рали се преди 2008 г.  

69% от пенсиите (557 830 
броя), които са известни като 
“стари” и са отпуснати преди 
2008 г., имат увеличение. По 
този начин преизчисляването 
постига в голяма степен ос-
новната си цел - да бъде ком-
пенсирана разликата между 
т.нар. стари и нови пенсии.

Последното подобно осъв-
ременяване на пенсиите бе 
направено през 2008 г. и от 
години БСП се бореше за по-
добно преизчисляване, за да 
бъде постигната поне извест-
на справедливост в пенсион-
ната система. 

увеличение има и на пен-
сиите за стаж и възраст, инва-
лидност поради общо заболя-
ване или трудова злополука 
и професионална болест, за 
военна и гражданска инва-
лидност, както и вдовишки 
добавки от такъв вид пенсии. 

от нои поясниха, че 
на преизчисляване 

подлежи 
действителният 

размер на пенсията

това означава, че ако той 
е под минималния размер за 
съответния вид, дори и след 
преизчисляването и увели-
чението му може пак да не 
надхвърли минималната за 
страната пенсия, която към 
момента е 467 лв. така е ста-

нало с пенсиите на над 317 
000 души. т.е. техните инди-
видуални реални пенсии са 
били толкова ниски, че и след 
преизчисляването пак са били 
по-малко от 467 лв., поради 
което тези хора също няма 
да получат увеличение след 1 
октомври и ще продължат да 
вземат минималната пенсия. 
този ефект до голяма степен 
се дължи на по-големия, из-
преварващ ръст в последни-
те години на гарантираната 
минимална пенсия спрямо 
пенсиите със среден и висок 
размер, поясняват от нои.

от началото на този месец
НОИ преизчисли

ü Пенсиите, свързани с 
трудова дейност (за осигу-
рителен стаж и възраст; за 
инвалидност поради общо 
заболяване; за инвалидност 
поради трудова злополука и 
професионална болест), как-
то и пенсиите за военна ин-
валидност и за гражданска 
инвалидност, ако размерът 
им (като по-благоприятен) 
е определен, като за пенсия 
за трудова злополука и про-
фесионална болест (лични и 
наследствени), и вдовишки 
добавки от такъв вид пен-
сии;

ü Пенсиите, свързани с 
трудова дейност, размери-
те на които са изчислени въз 
основа на брутното трудово 
възнаграждение/осигурител-
ния доход на лицата и имат 
определен индивидуален ко-
ефициент;

ü Пенсиите, свързани с 
трудова дейност, отпуснати с 
начална дата до 31 декември 
2021 г., включително.

от 1 октомври 2022 г. 
НЕ подлежат на 
преизчисляване

пенсиите за трудова дейност, 
отпуснати след 31 декември 
2021 г. това са парите на над 
1 080 700 души. няма преиз-
числяване и за пенсиите, ко-
ито не са свързани с трудова 
дейност - социални пенсии 
за старост, социални пенсии 
за инвалидност, персонални 
пенсии и др.

Над 894 000 пенсионери 
получиха увеличение
5011душивзематпо-малкоот1лев,близо237хиляди-между50и100лева

Аида ПАНИКЯН

От 1 октомври 2022 г. увеличение получават над 892 000 
пенсии и добавки, което засяга над 45 на сто от пенсио-
нерите. Това стана ясно, след като НОИ извърши преиз-
числяване на пенсиите. През лятото, когато бяха приети 
промените в закона, се смяташе, че само пенсиите на 
около 715 000 души ще бъдат увеличени от началото на 
този месец. И още нещо - става въпрос за преизчисляване 
само на пенсии от трудова дейност.

Източник НОИ
За всяка година действителен, календарен осигурителен стаж, положен след 31 декември 
2006 г., от придобили право на основната пенсия за осигурителен стаж и възраст, но 
продължили да работят след датата на придобиване на правото, без да им е отпусната 
пенсия, а след 1 януари 2018 г. - без да им е отпусната лична пенсия (т.нар. отложено 
пенсиониране), също се прилага процент, какъвто е участвал във формулата за изчисляване 
на размера на пенсията при нейното първоначално отпускане

Източник НОИ
Стойностите на процента за зачетените години осигурителен 
стаж в зависимост от датата на отпускане на пенсията

това е третото увеличение на 
пенсиите за последните 12 месе-
ца. но ръстът им от 1 октомври 
не цели просто увеличение, а 
сближаване на т.нар. стари, ко-
ито получават най-възрастните, 
с размера на по-новоотпуснати-
те пенсии. така поне до голяма 
степен се постигна справедли-
вост в пенсионната система, за 
която БСП се бореше поне от 10 
години.

Знам, че очакванията са все-
ки пенсионер да получава по-
вече пари, но това може много 
трудно да се постигне. Безспор-
но има разочаровани, защото не 
са получили увеличение или са 
получили незначително такова. 
но съм категоричен - няма ощетени!

основа за преизчисляването е индивидуалната пенсия, базира-
на на осигурителния принос. Да не забравяме, че до 2000 г. изиску-
емият стаж за пенсия бе около 25 г. и единици бяха хората, които 
се пенсионираха с повече години трудов стаж. има много примери 
на хора, чиято преизчислена индивидуална пенсия се увеличава, но 
сумата й пак остава под 467 лв. тези хора ще продължат да полу-
чават минималната пенсия. но няма човек, пенсионирал се преди 
2008 г., чиято индивидуална пенсия да не е увеличена.  остава още 
един проблем, който трябва да бъде решен, въпреки че на три пъти 
вдигнахме парите на пенсионерите. След 1 октомври индивидуал-
ният коефициент остава различен за пенсиониралите се в различни 
периоди. на едни е 1,1, на други - 1,2, на трети - 1,35. Борбата ни е 
да бъде изравнен индивидуалният коефициент и на рано пенсиони-
ралите се, и на сега пенсиониращите се и той да 1,35. исках това 
да стане, докато бях министър на труда, но от мФ казаха, че бю-
джетът няма да понесе такава стъпка и тя може да бъде направена 
по-късно. Първото, за което ще настоява БСП, е вдигане на индиви-
дуалния коефициент на 1,35 на всеки пенсионер, независимо кога е 
отпусната пенсията му. това също ще повиши размера на индиви-
дуалните пенсии, особено на по-старите.

ГеорГиГьоков:

Постигнахме поне 
известна справедливост
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като заваляха прогнози, 
та цяла година. случаят с 
очакваната рецесия е точно 
такъв. освен това и самият 
термин плаши. фирми ще 
фалират, хора ще загубят ра-
ботата си, а някои - спестя-
ванията или жилищата си.

обобщено тези прогнози 
могат да звучат така: реце-
сията в европа през зимата 
на 2022-2023 г. заради енер-
гийната криза вече е неиз-
бежна. България ще е една 
от страните, които ще по-
страдат заради свиването на 
търсенето на продукцията 
й в ес. както и защото из-
пъква като икономика с мно-
го неефективни процеси на 
производство, потребяващи 
особено много енергия - два 
пъти и половина над сред-
ното за европейския съюз, а 
това излиза много скъпо.

Причини

в миналото всяка ико-
номическа рецесия е имала 
своите специфични причи-
ни, помогнали тя да се поя-
ви. все пак в повечето слу-
чаи става въпрос за различни 
видове дисбаланси в иконо-
миката.  Голямата рецесия, 
започнала през 2008 г., бе 
причинена от прекомерния 
дълг на жилищния пазар, 
който накрая взриви финан-
совите системи. въпреки че 
всеки икономически цикъл 
е уникален, има някои гене-
рални причини за рецесия в 
икономиката. това са пови-
шаването на лихвените про-
центи, високата  инфлация, 
прекомерният ръст на цени-
те на жилищата, поскъпва-
нето на суровините.

управляващият директор 
на международния валутен 

фонд кристалина Георгиева 
заяви, че мвф ще намали 
прогнозата си за световния 
икономически растеж за 
2023 г. в сравнение със се-
гашната оценка за експан-
зия от 2,9 на сто. През юли 
мвф намали прогнозата си 
за растеж за тази година до 
3,2% и за следващата годи-
на до 2,9%, като това е трета 
поредна низходяща ревизия. 
в бележки, подготвени за 
нейна реч в университета 
“Джорджтаун” във вашинг-
тон, Георгиева заяви, че 
мвф ще предупреди за на-
растващи рискове от рецесия 
в своя последен документ за 
прогнозите за световната 
икономика, който бе публи-
куван на 11 октомври.

Срив

една трета от страните се 
очаква да претърпят иконо-
мически спад с поне 0,5% и 
“дори когато растежът е по-
ложителен, ще се почувства 
като рецесия поради растя-
щите цени, които намаляват 
доходите”, каза тя. “като 
цяло очакваме глобална за-
губа на икономическо про-
изводство от около 4 трили-
она долара от сега до 2026 г. 
това е размерът на герман-
ската икономика и ще пред-
ставлява огромен неуспех”, 
подчерта тя. “За по-малко 
от три години преживяхме 
шок, след шок, след шок”, 
каза Георгиева в речта си в 
“Джорджтаун”.

рискът страните от евро-
зоната да изпаднат в рецесия 
достига най-високото си рав-
нище от юли 2020 г. на фона 
на все по-сериозните опасе-
ния, че евентуалният недос-
тиг на енергия през зимата 
ще предизвика свиване на 
икономическата активност. 
то ще засегне много хора, 
тъй като безработицата ве-
роятно ще се увеличи.

Теория

рецесията е значително 
понижение на икономиче-
ската активност, която про-
дължава месеци или дори 
години. икономиката на 
дадена страна е изпадна-
ла в рецесия, когато в рам-

ките на определен период 
има отрицателна динамика 
на брутния вътрешен про-
дукт (БвП), производстве-
ната активност и доходите 
се свиват, безработицата се 
увеличава, а продажбите на 
дребно спадат, отбелязват 
експерти, цитирани на сайта 
на списание “форбс”. тя се 
смята за неизбежна част от 
бизнес цикъла - последова-
телността от растеж и спад, 
с които се характеризира 
икономическото развитие на 
една страна. когато изпад-
не в рецесия, икономиката 
на дадена държава изпитва 
сериозни затруднения, мно-
го хора губят своята работа, 
продажбите и оборотът на 
фирмите намаляват и като 
цяло реалното производ-
ство бележи спад. опреде-
лянето на момента, когато 
националната икономика 
официално е в състояние на 
рецесия, зависи от различни 
фактори.

още преди 50 години 
американски икономисти са 
формулирали няколко пос-
тулата, които определят кога 
една икономика е изпаднала 
в рецесия. Най-популярният 
е: когато има две последова-
телни тримесечия на отрица-
телен икономически растеж, 
измерен чрез брутния вътре-
шен продукт на страната.

вероятността икономи-
ката на еврозоната в рамки-
те на 12 месеца да отбележи 
спад в продължение на две 
последователни тримесечия 
се е повишила до 80 про-
цента, смятат икономисти, 
анкетирани от “Блумбърг” и 
цитирани от Econ.bg

При предишни допит-
вания експертите оценява-
ха този риск на 60 на сто, а 
преди русия да нахлуе в ук-
райна - само на 20 процента. 
Германската икономика, ко-
ято е най-голямата в еврозо-
ната и е сред най-силно за-
висимите от ограниченията 
на руските газови доставки, 
най-вероятно ще се свие още 
през текущото тримесечие, 
отбелязва “Блумбърг”.

Домакинствата и бизнеси-
те в европа се подготвят за 
евентуален режим на енерги-
ята, след като русия намали 
рязко доставките на природен 
газ за региона. към този про-
блем се прибавят и рекордна-
та инфлация, както и пробле-
мите с веригите на доставки. 
Данните от редица проучва-
ния показват, че икономиче-
ската активност се свива от 
юли, като няма големи изгле-
ди за подобряването й в крат-
косрочен план.

Риск за България

европа ще изпадне в ре-
цесия тази зима, тъй като по-
даването на руски природен 
газ по газопровода “северен 
поток 1” през идните месеци 
ще варира между 0 и 20 про-
цента, се казва в анализ на 
експерти от подразделение-
то за изследвания и анализи 
на списание “икономист” 
(The Economist Intelligence 
Unit), огласен в средата на 
август.

икономиките на унга-
рия, чехия и словакия ще 
пострадат най-много, не 
само поради своята зависи-
мост от руския газ, но и за-
щото ефектът от рецесията в 
Германия ще ги засегне най-
сериозно на фона на силните 
им икономически връзки с 
федералната република.

експертите от “иконо-
мист” очакват свиването на 

промишлената активност 
в Германия да се отрази на 
икономиките на много стра-
ни от региона. основният 
“удар” върху тях ще бъде 
нанесен от високите цени на 
енергията, спада на потре-
бителското доверие и слабия 
износ. България и балтий-
ските страни са особено из-
ложени на тези рискове, от-
белязват анализаторите.

рецесията ще засегне 
много хора, тъй като е въз-
можно те или някои от близ-
ките им да загубят работата 
си, защото редица фирми ще 
бъдат принудени да прибе-
гнат до съкращения поради 
свиване на дейността им.

Ефект

Друг негативен ефект от 
икономическия спад е “ох-
лаждането” на пазара на не-
движими имоти поради огра-
ничаване на търсенето. това 
означава, че средните цени 
може да се понижат, което 
е лоша новина за собстве-
ниците на имоти, закупени с 
ипотеки по време на бума на 
пазара.

в условията на евентуален 
скок на лихвите по кредитите, 
на фона на ударното повиша-
ване на основните лихви от 
страна на водещите централни 
банки, е възможно да се вди-
гнат вноските по заемите. ако 
собственик на имот с ипотека 
не успее да плаща по-високи-
те вноски за определен пери-
од, то е възможно кредитът му 
да бъде обявен за просрочен и 
жилището, което е използвал 
като гаранция за заема си, да 
бъде обявено на публична про-
дан. ако това стане в условия-
та на “охлаждане” на пазара на 
недвижими имоти, то имотът 
може да бъде продаден на по-
ниска цена от тази, на която е 
закупен.

така собственикът му ще 
го загуби, без да е успял да 
покрие изцяло задължение-
то си към банката, т.е. вече 
няма да притежава имот, но 
същевременно част от дълга 
му ще остане непогасен. и 
вероятността всичко това да 
заобиколи страната ни е ми-
нимална.

Ще ни подмине ли 
рецесията?

Еднатретаотстранитевсвета
щепреживеятикономическиспад

Евгени ГАВРИЛОВ
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n Г-жо Киселова, до-
колко прокуратурата има 
право да се меси във вът-
решнопартийни пробле-
ми?

- има голям спор в пра-
вото докъде се простират 
правомощията на прокура-
турата да търси и възстано-
ви законността. По отноше-
ние на гражданското право, 
в случая с БСП, ролята на 
прокуратурата в Закона за 
политическите партии е 
сведена до две дейности. 
едната е при учредяването 
на партията дали са спазени 
законите, дали не са засег-
нати общественият интерес 
и конституционно устано-
веният ред. Другият случай 
е при закриване на дадена 
партия. извън тези два слу-
чая прокуратурата не може 
да търси нещо различно. и 
тъй като наказателната от-
говорност е лична, трябва 
да се види в детайли дали 
е допустимо прокуратурата 
да се меси. Струва ми се, 
че в казуса с БСП прокура-
турата пресоли манджата. 
Струва ми се прекомерно 
разбирането, че отвъд на-
казателното право прокура-
турата има толкова широки 
правомощия.

n Главният прокурор 
напоследък си позволява 
да прави политически из-
казвания, дори да сочи по-
литиците за виновни. Не 
сме наблюдавали подобни 
случаи.

- Ако се върнете назад 
във времето, ще видите, 
че има и други, като иван 
татарчев, например, който 
правеше политически изя-
вления. но г-н Гешев гово-

ри така, сякаш той не е част 
от системата на държав-
ните органи, а той е връх 
в една от подсистемите на 
съдебната власт. все едно 
прокуратурата не е част от 
държавата. изказвания, че 
политиците не са направили 
необходимото, ми се струва 
прекомерно. търсенето на 
отговорност, когато някой 
е извършил престъпление, 
трябва да бъде навременно, 
а не да търсим най-тежко-
то наказание. не може за 
всяко престъпление да се 
лежи в затвора. в законите 
са предвидени по-леки на-
казания, които ще бъдат по-
ефективни, ако се налагат 
навреме: глоби, санкции, 
поправителен труд. така 
че да се използва нещасти-
ето, в случая със смъртта на 
таксиметровия шофьор, за 
политически изказвания е 
доста смело и безотговор-
но. може би г-н Гешев тър-
си нещо повече от това да 
го дават по телевизията. 

n Какво, например?
- вариантите са някол-

ко. може да се стреми към 
политическа кариера и това 
да е опит да види дали това 
е възможно. А другата веро-
ятност е при смяна на поли-
тическата конюнктура, него-
вите поддръжници се връщат 
на власт. или пък в това без-
времие да използва случая да 
напомни за себе си. 

n А синхронизирано 
ли е действието на глав-
ния прокурор срещу БСП с 
атаките на вътрешната 
опозиция и служебното 
правителство срещу пар-
тията?

- Синхронизирано дейст-

вие между г-н Гешев и слу-
жебното правителство на 
президента радев е слож-
на комбинация. По-скоро 
прокуратурата иска да е 
самостоятелен играч. всич-
ко е политика. и тъй като в 
съдебната власт предстоят 
много важни кадрови про-
мени - избор на нов състав 
на вСС, например, вероятно 
за това г-н Гешев напомня за 
себе си. Предстои избор и на 
главен инспектор, а е важно 
кои са новите кадровици и 
кои ще контролират съдеб-
ната власт, така че е по-скоро 
това: желание да напомниш 
за себе си и да притискаш 
онези, които са на различно 
мнение от твоето.

n Новият парламента-
рен сезон започва на 19 ок-
томври, какво следва?

- Срокът за свикването 

на нС е спазен, той е едно-
месечен. Парламентът ще 
бъде открит от най-възраст-
ния народен представител и 
всички ще положат клетва. 
не сме в извънредна епи-
демиологична обстановка, 
така че няма да е допустимо 
дистанционно полагане на 
клетва.

важно е да бъде избран 
председател на парламен-
та, а всяка от седемте пар-
ламентарно представени 
сили да излъчи по един 
зам.-председател. вероятно 
ще създадат комисия, коя-
то да промени действащия 
Правилник на нС, ако това 
е необходимо. Ще бъдат 
регистрирани парламентар-
ните групи с техните ръко-
водства, за да се направят и 
постоянните комисии. едва 
когато се регистрират гру-

пите, президентът радев ще 
може да ги покани на кон-
султации за сформиране на 
правителство. 

n Ако не се сформира 
кабинет, може ли парла-
ментът да продължи ра-
бота?

- Докато текат консулта-
циите, ще действа служеб-
ният кабинет. трябва да ка-
жем, че неговата работа ще 
подлежи на парламентарен 
контрол и още в петък дру-
гата седмица можем да оч-
акваме първите питания към 
премиера и министрите. 

колко време ще продъл-
жат консултациите е въ-
прос на президента. Поради 
фрагментирания парламент 
и факта, че няма ясно от-
кроено мнозинство, според 
мен президентът радев ще 
постави два въпроса. Пър-
вият е дали дадена парла-
ментарна сила иска да се 
отиде на нови избори или е 
готова да положи усилия за 
съставяне на кабинет. въ-
прос на преценка е дали ще 
направи един или няколко 
кръга от такива консулта-
ции. След това ще станем 
свидетели на връчването на 
първия мандат. Първата по-
литическа сила е ГерБ и те 
ще имат 7 дни да съставят 
кабинет. 

във времето назад има 
случаи до два месеца да 
действа служебното пра-
вителство, докато се водят 
консултации. това поло-
жение може да се проточи 
най-много до ивановден. 
няма пречка в този период 
парламентът да приеме ва-
жни закони и мерки за стра-
ната.

“Притеснително е, когато държавни служители 
не спазват законите. Ако те не спазват правилата, 
как да накараме гражданите да се съобразяват с тях. 
много е важно оттук нататък мвр как ще действа, 
защото може да се окаже, че тази “пандемия” с нар-
котиците е превзела държавата ни отвътре. включи-

телно и по високите етажи на властта”, каза Диана 
русинова от европейския център за транспортни 
политики пред БСтв по повод зачестилите ката-
строфи на полицаи, употребили алкохол и дрога.

Според русинова крайно време е да се напише 
нов Закон за движение по пътищата, тъй като на-
стоящият е морално остарял, “кърпенето му е, меко 
казано, несериозно”. 

“като нПо нямаме законодателна инициатива, 
затова се опитваме да си сътрудничим със съответ-
ните държавни институции и парламента. в наше-
то сдружение има много подготвени специалисти 
по транспортни политики и пътната безопасност.  
Далеч сме от мисълта, че политиците разбират в 
детайли проблематиката на пътната безопасност, 
така че да създадат закон, който да обслужва в ця-
лост обществените интереси”, подчерта русинова 
и добави, че многократно са внасяли в парламента 
предложения за промяна на Закона за движението 
по пътищата.

Диана русинова каза още, че има много препо-
ръки от еС и оон законът да бъде разделен на три 
части. има вече много случаи, когато пияни и дро-

гирани шофьори са хващани и са санкционирани, но 
какво от това. “Ако имаме престъпление, но няма 
своевременно наказание, нищо не постигаме”, заяви 
русинова и подчерта, че ако наказанието не стиму-
лира човека да промени поведението си, от санкци-
ите няма полза. 

“много важно е да се работи по превенцията. в 
това отношение имаме протегната ръка от минис-
терството на здравеопазването. Да не стигаме дотам, 
че да има толкова много убити и ранени от пияни и 
дрогирани шофьори, а да изработим методика, зад 
която държавата да застане, за да не може такива 
хора да се допускат до пътя”, каза още русинова. 

Друг проблем е, че състоянието на пътищата 
изобщо не се отчита като фактор за катастрофите. 
“това засега е тема табу. когато стане ПтП, някой 
трябва да възложи на вещото лице да изследва път-
ните условия. Ако това не се прави, няма как да се 
отчете този фактор в съдебното дело. А такова дело 
влиза най-рано година след инцидента”, каза руси-
нова и добави, че по сегашния закон такова изслед-
ване се възлага на вещото лице по преценка на раз-
следващия полицай или прокуратурата.

Доц.НаталияКиселова:

Прокуратурата пресоли 
манджата с БСП
Най-къснодоивановденмогатдасепроточатконсултациитезановкабинет,
заявипредБствпреподавателятпоконституционноправовсУ„св.Климентохридски”

Наркотиците превзеха държавата ни отвътре

Диана Русинова
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Софийската филхармония ще гос-
тува в голямата зала на Берлинската 
филхармония на 12 декември за пър-
ви път в своята история. концертът 
е иницииран от Българския културен 
институт в Берлин и е посветен на 
неговата 60-а годишнина. 

Програмата включва концерт за 
пиано и оркестър 3 от Панчо влади-
геров и Симфония 4 “италианска” 
от Феликс менделсон-Бартолди. Со-
лист ще бъде виртуозният пианист 
людмил ангелов, а на диригентския 
пулт ще застане маестро Найден то-
доров.

“За нас е огромна отговорност да 
представим българската култура в 
тази емблематична зала. Животът на 
Панчо владигеров е тясно свързан с 
Берлин. той печели два пъти награ-
дата “менделсон”, докато специали-
зира в Берлинската музикална ака-
демия. там той композира и някои 
от най-значимите си произведения. 
С този концерт искаме да покажем 
тези културни връзки”, казва мае-
стро тодоров.

Българският културен институт в 
Берлин е основан през 1962 г. като 
културен център в бившата ГДр с 
основна задача да разпространява 
български книги и записи. от 1962 
г. той насърчава културния обмен 

между България и Германия и пред-
ставя актуална картина на нашето 
изкуство. от 1997 г. съществува като 
културен институт.

През годините институтът се ут-
върждава не само като център за раз-
пространение на българската култу-
ра, но и участва в организирането на 
двустранни дипломатически срещи 
между България и Германия. През 
2019 г. камерен оркестър от Софий-
ската филхармония беше специален 
гост на честването на 140 години от 
установяването на дипломатически 

отношения между България и Гер-
мания. 

Две седмици преди престижния 
гастрол - на 26 ноември, Национал-
ният оркестър ще представи итали-
анската симфония на менделсон и в 
зала “ватрослав лисински” в Загреб. 
Поканата от хърватските органи-
затори е резултат от изключително 
успешното гостуване на Филхар-
монията там през 2019 г. Солист в 
Загреб ще бъде обичаният цигулар 
веско ешкенази. той ще представи 
концерта за цигулка от менделсон.

“Синелибри 2022” 
предвижда гранди-
озна кинопремиера в 
зала 1 на Национал-
ния дворец на култу-
рата на психологиче-
ската драма “Синът” 
на Флориан Зелер, 
която вече се очаква с 
нетърпение от светов-
ната публика. Филмът 
ще бъде излъчен не-
посредствено след це-
ремонията по награж-
даване на лауреатите 
от конкурсната про-
грама на 21 октомври 
от 19 ч., научи Дума 
от организаторите.

След като предиз-
вика фурор с фил-
мовата адаптация на 
пиесата “Бащата”, 
с антъни Хопкинс 
и оливия колман в 
главните роли, тази 
година именитият 

драматург и писател 
Флориан Зелер отно-
во влиза в ролята на 
кинорежисьор, за да  
предложи екраниза-
ция на още една своя 
хитова пиеса - “Си-
нът”. организаторите 
припомнят, че през 
2021 г. филмът “Ба-
щата” беше номини-
ран от академията 
в шест категории и 
спечели “оскар” в две 
от тях - за най-добър 

адаптиран сценарий и 
за главна роля на ан-
тъни Хопкинс. инте-
риорната драма отне-
се стотици отличия, 
включително “Сезар 
2022” за най-добър 
чуждестранен филм и 
БаФта за сценарий и 
главна роля на антъ-
ни Хопкинс. Публи-
ката на “Синелибри” 
също успя да се на-
слади на “Бащата”.

За сценария на 

“Синът” Зелер отно-
во се е доверил на 
кристофър Хемптън. 
в ключовите роли 
блестят Хю Джакман, 
ванеса кърби, лора 
Дърн и, разбира се, 
големият антъни 
Хопкинс. 

и двете пиеси на 
Флориан Зелер са 
добре известни на 
българската публика 
благодарение на ве-
ликолепните поста-

новки на Народния 
театър под режисура-
та на Диана Добрева. 
в “Бащата” главната 
роля е поверена на 
владимир Пенев, а в 
“Синът” играе Захари 
Бахаров. Спектакълът 
“Бащата” се увенча 
с награда “аскеер” 
(2019) за режисура и 
за сценография, как-
то и с номинация за 
“аскеер” и за “икар” 
(2019) на СаБ за во-
деща мъжка роля 
(владимир Пенев). 

За спектакъла “Си-
нът” Диана Добре-
ва беше удостоена с 
“икар 2021” за режи-
сура. Френският дра-
матург има множество 
награди за своите пие-
си, а през 2004 г. печели 
Prix Interalli за романа 
си “очарованието на 
злото”. освен “Баща-
та” и “Синът”, у нас са 
поставяни и се играят 
“истината”, “Само час 
спокойствие”, “иначе 
казано” и други него-
ви пиеси.

„Кикимора” с голямата 
награда в конкурса  
„Пролет” на БНР

Група “Кикимора” с песента 
“Сън“ спечели 53-тото издание на 
конкурса за нова българска поп и 
рок музика “Пролет”, информира 
БНР. За първи път голямата награ-
да дава възможност на победителя 
да създаде нова песен, продуцирана 
от Българското национално радио. 
Приза на слушателите получи група 
“Rock Session” с песента “Есента”. 
Наградата - участие на фестивала 
“Евросоник“ в Грьонинген, Нидер-
ландия, отиде при Yavi. За прес-
тижното отличие се състезаваха 
12 групи и изпълнители, сред които 
Валди Тотев и Пешето, Пламен Бо-
нев, Алек Кирев, Петя Буюклиева, 
Петко Славов, Адриана Бенова, Ема 
Краун и групите “Фанданго” и “Wet 
Pebbles”. 

Празник на тиквата  
в Севлиево

Със заря от есенни цветове, аро-
мати и музика ни посреща Севлиево 
за традиционните празници от 13 до 
16 октомври. Празникът на тиквата, 
севлиевският есенен панаир и Петко-
вден, когато Севлиево празнува Деня 
на града, ще съберат малки и големи. 
Празнична-
та програ-
ма се от-
крива на 13 
октомври 
със забавно 
ателие и 
изложба “Тиквени, цветни фантазии” в 
АВК “Дандолови къщи”. Същия ден ще 
бъде представена посмъртно aвтоби-
ографичната книга “Моята България, 
моят Китай” на Петко Хинов по повод 
50-годишнината от рождението му. 
Празникът ще продължи с концерт - 
спектакъл на студентския фолклорен 
ансамбъл при ЮЗУ “Неофит Рилски” 
в Благоевград и Фолклорен ансамбъл 
“Развитие” при НЧ “Развитие-1870” в 
Севлиево. В празничните дни ще звучат 
изпълненията на дует “Шик”, ТИТА, 
БТР, Славка Калчева, Райна и Преслава. 
“Северняшко хоро по тиквено време” ще 
се извие на площад “Свобода”. Ще има 
още “Тиквено парти”, кулинарно шоу с 
изложба и награди. Всички ще похапнат 
и от тиквеника - рекордьор. Изпълните-
ли от клубове за български народни тан-
ци ще участват в десетото юбилейно 
издание на събора “Северняшки гайта-
ни”. Домакините са предвидили игри за 
малки и големи, ателиета, музика, танци, 
награди и изненади. През всички дни в цен-
тралната градска част ще има Зона на 
занаята и тиквени кулинарни кътове.

накратко

натозиденсародени

АЛЕКСАНДРАВАСИЛЕВА,
актриса
ВАСИЛБИНЕВ,актьор
МАРТИНКАМБУРОВ,
футболист
МИХАИЛВЪЛЕВ,
треньорпофутбол
СТАНИСЛАВНАЙДЕНОВ
(СПЕНС),рапизпълнител
ЯВОРЦАНЕВ,писател

Снимки“Синелибри2022”

Флориан Зелер

Кадър от филма “Синът”

„Синът” на Флориан Зелер  
с грандиозна премиера в зала 1 на НДК

Софийската 
филхармония ще 
гостува в Германия
националнияторкестърщесвиривголяматазалана
берлинскатафилхармонияпопокананабългарскиякултуренинститут

Снимка©RudyBezhev

Найден Тодоров
СнимкаСофийСкафилхармония

Людмил Ангелов
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четвъртък
13 октомври

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес петък събота неделя

слабдъжд слабдъжд слабдъжд променливо

максимални максимални максимални максимални

05:55 денят започва - сутрешен
блок с Христина Христова
исимеониванов

09:00посветаиунас
09:05 денят започва - сутрешен

блок с Христина Христова
исимеониванов

09:20100%будни
11:00Култура.бГ
12:00посветаиунас
12:25новининатурскиезик
12:35малкиистории/п/
12:45Телепазаренпрозорец
13:00последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14:00Телепазаренпрозорец
14:15пакостникътЧорапчо-ани-

мационенфилм
14:30вечнитетайни-аним.филм
15:00аннсдвойно“н”3твфилм/7

епизод/
15:45Телепазаренпрозорец
16:00бързо,лесно,вкусно
16:30светътиние
17:00българияв60минутисма-

рианавекилска
18:00посветаиунас
18:20 още от деня - коментарно

предаване
18:45спортТоТо
19:00последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20:00посветаиунас
20:45спортниновини
21:00музикабезкрай
22:00братството-твфилм/8епи-

зод/(14)
23:00посветаиунас
23:25викингите6-твфилм/7епи-

зод/(16)
00:10светътиние/п/
00:40100%будни/п/
02:15Култура.бГ/п/
03:10Туризъм.бг/п/
03:40аннсдвойно“н”3-твфилм

/7епизод/п/
04:25посветаиунас/пот20:00

часа/
05:10 още от деня коментарно

предаване/п/
05:40Телепазаренпрозорец

01.15„ляваполитика“

02.10„студиоикономика“/п/

03.10„обществоикултура“/п/

04.10„думатаеваша“/п/

05.10документаленфилм

05.40„нашиятследобедсбсТв“

/п/

06.50музикаленантракт

07.30документаленфилм

08.00„Заисториятасвободно“/п/

09.00„студиоикономика“/п/

10.00Твпазар

10.15„актуалноотденя“/п/

11.15Твпазар

11.30музикаленантракт

11.40„Хубаваси,татковино“

12.10Твпазар

12.30новини

12.45„Контра“(п)

13.45Твпазар

14.00„нашиятследобедсбсТв“

16.00документаленфилм

16.30 „думата е ваша“ - открита

линия

17.30Твпазар

17.45музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15„актуалноотденя“

20.00„студиоикономика“

21.00„обществоикултура“

22.00Твпазар

22.15 новини - централна еми-

сия/п/

22.40„актуалноотденя“/п/

23.20„студиоикономика“/п/

06:00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09:30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександърКадиев

12:00bTVновините-обеднаеми-
сия

12:40“Комицитеиприятели”
13:20 “стани богат” /п./ - куиз

шоу
14:20 “ШоутонаниколаосЦити-

ридис”/п./
15:00“огледаленсвят”-сериал
16:00 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17:00bTVновините
17:30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18:00 “станибогат” - куизшоус
водещмихаилбилалов

19:00 bTV новините - централна
емисия

20:00“меннемемислете”-сери-
ал,еп.37

21:00 “Фермата: мостът на вре-
мето”-риалити,с.8

22:30 “ШоутонаниколаосЦити-
ридис”-вечернотокшоу

23:00bTVновините-къснаеми-
сия

23:30 “Закон и ред: специални
разследвания” - сериал,
с.21eп.7

добавете това предаване към
личнатасиТвпрограма

00:30 “домашенарест” - сериал,
с.4еп.6

00:50“Катонакино”-предаване
закино

01:00“революцияZ:секс,лъжии
музика”-сериал,с.2еп.10

02:00bTVновините/п./
02:30“предиобед”/п./-токшоу
04:35“опасниулици”-сериал
05:30“лицевлице”/п./

05.35Телеканал“доброутро”

09.00новини/съссубтитри/

09.20“антиФейк”

09.55“живейздравословно!”

10.45информационенканал

12.00новини/съссубтитри/

12.15информационенканал

15.00новини/съссубтитри/

15.15информационенканал

18.00 вечерни новини /със суб-

титри/

18.20информационенканал

21.00 “време” - информационна

програма

21.45“Катедралата”-еп.12

22.55“Голяматаигра”-твшоу

23.45информационенканал

01.15“мъжко/женско”

02.00“вдействителност”-твшоу

02.55“некаговорят”-токшоу

04.00 “време” - информационна

програма

04.45“Катедралата”-еп.12

овен

Не сте влагали досега 
енергията си напразно. 
Очаква ви повишаване на 
отговорностите.

рак

Резултатите от вашата 
работа ще се обсъждат 
публично. Не избързвайте 
с решенията си.

телец

Работете отговорно до 
приключване на задачи-
те. Възможни са кадрови 
размествания. 

лъв

Ще изпитвате затруд-
нения. Необходими са по-
активни действия, за да 
ги преодолеете. 

БлИЗнацИ

Сами ще намерите реше-
ние на проблем, занима-
ващ ви от дълго време. 
Финансови облаги. 
     

дева

Пристъпете към пости-
гането на голямата си 
цел. Тя е свързана с из-
растване в кариерата. 

веЗнИ

Изразете по подходящ 
начин благодарността си 
към хората. Наистина за-
служавате най-доброто.

коЗИрог

Повече време ще отделя-
те за проблемите на дру-
гите. Претенциите на 
близките ви тормозят.

скорпИон

Технически спънки могат 
да провалят намерения-
та ви. Не се отчайвайте, 
идват добри дни. 

водолей

С конструктивните си 
решения ще влияете на съ-
битията. Те ще променят 
живота на много хора. 

стрелец

Направете усилия да се 
владеете в критични си-
туации. Успехи в личен 
план ще ви зарадват.

рИБИ

Ще имате проблеми в 
службата. Непредвидена 
среща с началниците ще 
ви развали настроението.

19
oC 18

oC 17
oC 18

oC

православенкалендар

карп бил избран за епископ
на град тиатир, а папила станал
дяконпринего

светитемъченициКарпипапи-
лаживеливкраянавторияипър-
ватаполовинанатретиявек.роди-
лисевпергам, градвмалаазия.
ощеотмладинибилихристияни.За
всичкижителинаградаиоколност-
тапредставлявалипримернахрис-
тиянскидобродетели.Катогледали
технияправеденживот,мнозинасе
обръщаликъмистинскиябогиста-
валихристияни.по-късноКарпбил
избранзаепископнаградТиатир.а
папилаприелчиндяконпринего.

в средата на третия век, при
императордецийТраян,настанало
жестокогонениепротивхристияни-
те.императорътпратилвмалаазия
единотпреданитесислужителина
имевалерийдапринуждавахристи-
янитедасеотричатотвяратаси,а
тия,коитосепротивят,дапогубва.

в Тиатир било устроено тър-
жествовчестнаидолите.валерий
заповядалвсичкижителидавземат

участие в него. Карп и папила не
се явили на празника. валерий ги
извикалигизапиталзапричината
наотсъствиетоим.Теобяснили,че
вярватвистинскиябогизатоване
могатдавзематучастиевезическо-
тожертвоприношение.

Императорскиятпратеникза
повядал да бъдат развеждани
въвверигиизграда

мислелпотояначиндаопозори
епископаинеговиядякон.нотова
не смутилодуховниците.Те смята-
ли за позорни само обезчестните
дела.наказаниетозарадиистината
считализачест.

след това валерий ги повикал
ипочналдаправиопитдагиубеди
дасеоткажатотсановетесиидасе
поклонятнабоговете.Хвалелмогъ-
ществотоимъдросттанабоговете.
епископът и дяконът безстрашно
опровергали думите му и вдъхно-
веновъзвестилиистинатазаживия
бог,създателянавселенатаиспа-
сителяначовеците.

валерий наредил да разграбят
домовете им, а тях да изпратят в
сарди. мъчениците били привър-
заникъмконетенаяздещитемъчи-
телииотведенивсарди,бездаим
едаденапопътяпочивка.Тичайки
подирконете,епископътидяконът
намирали утеха в молитвата. бог
чрез чудно видение ги укрепил в
труднияподвиг.

пристигнал в сарди, валерий
отново повикал двамата изповед-
ници.ипакпочналдагиубеждава
да се отрекат от вярата си. но се
почувствалпосраменоттвърдияим
отговор.

скородошълвсардииверни-
ят църковен служител агатодор,
който бил безгранично предан на
епископа и дякона. валерий пови-
калинего,почналдагоразпитваи
убеждава. след това го предал на
жестоки мъчения. под ударите на
мъчителите верният агатодор пре-
далдушатасинабога.

надругияденвалерийказална
Карпипапила,четехниятслугае
понесълнаказаниезасвоетоупор-

ство. а те отвърнали, че като него
желаятдаумратзаХриста.валерий
заповядалда гиоткарат впергам.
Господбогимвнушилнепрекъснато
твърдоститърпение.

валерий заповядал палачи да
имотсекатглавитесмеч.доведени
на мястото, определено за изпъл-

нениенаприсъдата, светитемъче-
ници вдигнали ръце към небето и
се помолили за своите мъчители.
след това навели глави. палачът
изпълнил заповедта. Заедно с тия
двамасвещеномъченицибилаобез-
главенаисестратанадяконпапила
-светаагатоника.

Църкватапочитана13октомврисв.мчцикарпипапила
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42

IV кръг
Група Е: Милан - Челси 0:2 0:1 

Жоржиньо (21-д) 0:2 обамеянг (34), 
ЧК: томори (м-18); Динамо З - РБ 
Залцбург 1:1 0:1 Зийвалд (12) 1:1 Лю-
бичич (42). 1. Челси 7 2. РБ Залцбург 
6 3. милан 4 4. Динамо З 4.

Група F: Шахтьор Д - Реал М 1:1 

1:0 Жубков (46) 1:1 рюдигер (90+5); 
Селтик - РБ Лайпциг 0:2 0:1 вернер 
(75) 0:2 Форсберг (84) 1. РЕАЛ М 10 
2. РБ Лайпциг 6 3. Шахтьор Д 5 4. 
Селтик 1.

Група G: Копенхаген - Манчес-
тър Сити 0:0; Борусия Д - Севиля 1:1 
0:1 Нианзу (18) 1:1 Белингам (35). 1. 

МАНЧЕСТЪР СИТИ 10 2. Борусия 
Д 7 3. Севиля 2 4. копенхаген 2.

Група Н: Макаби Хайфа - Ювен-
тус 2:0 Ацили (7 и 42); ПСЖ - Бенфи-
ка 1:1 1:0 мбапе (40-д) 1:1 марио (62). 
1. ПСЖ 8 2. Бенфика 8 3. Ювентус 3 
4. макаби 3.

резултати

Гледайте

Футбол
лига Европа
по БТВ Екшън
19.45 бодьо/Глимт - Арсенал
22.00 лудогорец - ХИК
по Ринг
19.30 Фиорентина - Хартс
22.00 уест Хем - Андерлехт
по Макс споРТ 3
19.45 бетис - Рома
22.00 Ман Юнайтед - омония
по Макс споРТ 4
лИГА нА КонФЕРЕнцИИтЕ
19.45 Партизан - Кьолн
22.00 трабзонспор - Монако
по Макс споРТ 1
тЕнИс
14.00 и 22.00 турнир 
във Флоренция (мъже)
по Макс споРТ 2
бАсКЕтбол
21.30 барселона - Реал М

Селекционерът на България 
младен кръстаич ще пробва още 
двама младоци в предстоящите 
контролни срещи на “трикольори-
те” през следващия месец. Сърби-
нът е пратил първи повиквателни 
на 17-годишния защитник мар-
тин Георгиев и на 2 години по-
големия дефанзивен халф Димо 
кръстев за гостуванията на кипър 
(16 ноември) и на Люксембург (20 
ноември).

Юношеският национал Геор-
гиев премина през това лято от 
Славия в академията на Барсело-
на. той дори направи няколко тре-
нировки с първия отбор. кръстев, 

който е младежки национал, от 
пролетта на 2019 г. се готви в 
школата на Фиорентина. С мла-
дежката формация на “виолетови-
те” той спечели купата на италия 
в последните два сезона.

“Знаем къде се намира Бъл-
гария в последното десетилетие, 
но правим отбор, който ще играе 
в следващите 10 години. Сърбия 
е фаворит №1, а всички останали 
ще се борим. Никой не иска да му 
се падне Сърбия в група, защото 
играе добър футбол. 80% от се-
гашния състав бе формиран при 
мен, когато започнахме подмла-
дяване”, каза кръстаич.

валери Божинов 
започва обучение за 
директор. Бившият на-
падател е записал курс 
в прочутата школа в 
коверчано, където ще 
се готви за ръководи-
тел. Българинът иска 
да е спортен директор 
на клуб или във феде-
рация. Последно време 
той беше помощник-
треньор на Славко ма-
чит в Септември, но 
няма тапия за такъв и 
седеше на скамейката 
като администратор.

“от средата на но-
ември съм записал в 
италия, в школата в 
коверчано, курс за 
спортни директори, в 
който ще се обучавам 
с известни бивши фут-
болисти. исках там да 
запиша и треньорски 
курс за лиценз А, но 
нямат сега такъв и ще 
го карам в България, а 
когато му дойде вре-
мето там, в коверчано, 
ще запиша за Про ли-
ценз”, обяви пред “Да-
рик” Божинов.

Божинов учи 
за директор

Кръстаич вика таланти 
от Барса и Фиорентина

Големият тест за Лудогорец 
предстои днес. “орлите” по-
срещат Хик в мач от IV кръг 
на Лига европа, като битката 
на “Хювефарма Арена” е от 22 
часа. При успех българският 
първенец ще направи решител-
на крачка към елиминациите. 
това ще е трети тежък мач за 
играчите на Анте Шимунджа, 
които биха ЦСкА (2:1) в по-

неделник, а предния четвъртък 
извъртяха 1:1 със скандинавци-
те в Хелзинки. 

“Големите отбори в европа 

играят така. това означава, че 
се справяме добре и вървим по 
правилния път. Победата ви-
наги ще е добра. Ще затвърди 
работата. Не е на всяка цена, 
но всички я искат. Хик е орга-
низиран отбор”, обяви на прес-
конференция Шимунджа.

“Нямаме нови сериозни 
контузии от последния ни мач. 
всички играчи се чувстват до-

бре физически и психически. 
Победата потвърждава работа-
та, която си свършил, защото 
искаме да свършим тези зада-

Голям тест за Лудогорец
„Орлите”излизатзапобеданадХИК

СнИмКаludogorets.com

Анте Шимунджа гласи лудогорец за успех над ХИК

чи. Ние сме мотивирани и ис-
каме да се преборим. Ще видим 
какво ще стане, защото Хик е 
доста организиран отбор. По-

следните два мача получихме 
голове от статични положения. 
трябва да продължаваме да се 
защитаваме при статични по-

ложения на ниво. от 7-8 таки-
ва ситуации имаме 1 пропуск. 
това са индивидуални, а не 
отборни грешки. всички тряб-
ва да поемат отговорност. Ста-
тичните положения са част от 
футбола и трябва да отговорим 
на тях по най-добър начин”, 
каза още словенецът.

основен негов коз ще е вра-
тарят Серджио Падт, който с 
изявите си донесе победата над 
“червените”.

“Хик е добър отбор и за-
служено участва в Лига европа. 
това го видяхме още в първия 
двубой и сега ще бъде същото. 
трябва да се подготвим по най-
добрия начин. мачът е важен, 
тъй като може да ни гарантира 
участие в европейските клуб-
ни турнири и през пролетта”, 

заяви Падт. При победа Лудо-
горец ще събере 7 точки, а в 
другия мач лидерът Бетис (9 т.) 
посреща третия рома (3 т.).

реал мадрид и манчестър Сити 
са първите 1/8-финалисти в Шампи-
онската лига. Двата тима си подси-
гуриха пролетни мачове дори и след 
равенства в IV кръг. те обаче се ока-
заха достатъчни, за да не могат да 
бъдат изместени от едно от първите 
две места в групите си.

“кралският клуб” измъкна 1:1 с 
“домакина” Шахтьор Донецк. Сре-
щата се игра на “Стадион на полска-
та войска” във варшава. Пред 29 030 
души олександър Жубков (46) откри, 
но испанците изковаха точката в по-
следните секунди. тогава с глава се 
разписа Антонио рюдигер (90+5).

“Не играхме добре, но този отбор 
никога не се предава. класирахме се 
за 1/8-финалите след мач, в който 
изглеждахме зле, това е позитивно-
то. За пореден път показахме, че сме 
много трудни за побеждаване, не-
зависимо от обстоятелствата”, каза 
треньорът на реал карло Анчелоти.

Сити завърши 0:0 в гостуването 
си на копенхаген. Датският тим пре-
късна серията на “гражданите” от три 
последователни успеха в турнира.

мениджърът Пеп Гуардиола даже 
остави головата машина ерлинг Хо-
ланд на скамейката.

челси победи за втори пореден 
път милан, след като спечели с 2:0 
визитата си от Група е. ключово се 
оказа изгонването на Фикайо томори 

(18), което отслаби “росонерите”.
изненадващо аут от турнира е 

Ювентус, който загуби при визита-
та на макаби Хайфа с 0:2. “Старата 
госпожа” изостава на 5 т. от лидери-
те ПСЖ и Бенфика, а до края тимът 
на макс Алегри ще играе именно с 
французите и португалците. те имат 

и мачове с израелците. Алегри обаче 
получи кредит на доверие от шефа 
Андреа Аниели.

“Знаем, че това е срамно, и тряб-
ва да се извиним на феновете. в мо-
мента е трудно за отбора да върви 
по пътя и ние го разбираме”, обяви 
Аниели.

СнИмКаБТа

Антонио Рюдигер (в средата) оформя резултата 1:1 на Реал с Шахтьор

Реал и Сити на 1/8-финал в Шампионската лига


